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„Karikó-módszer” 
– Útravaló fiatal kutatóknak: 
Mi a siker titka?

„… A külvilág szemében most vagyok 
sikeres kutató.  
Én akkor éreztem magam sikeres-
nek, amikor a laboratóriumban 
jöttek a kutatási eredmények. (…) 
Ha a kutatásra, az örömmel vég-
zett munkádra összpontosítasz, az 
boldogsághoz vezet. Ez a boldogság 
maga a siker. Ám folyamatosan 
ügyelned kell a testi és lelki egyensúly 
fenntartására!...”

Karikó Katalin 
(A Fiatal Kutatók Akadémiája felkérésre tar-

tott előadás  összefoglalójának részlete)



  Több versenyen is részt vettél az elmúlt tanévben, mindegyi-
ken kiemelkedő eredményt értél el. Mesélnél kicsit ezekről a meg-
mérettetésekről?
– Mindig is szerettem versenyezni, már középiskolás korom-
ban rendszeresen részt vettem különböző retorikaversenye-
ken. Akkor azonban még nem éreztem magam elég érettnek, 
sokszor nem tudtam az adott helyzetben megfelelően rea-
gálni. Ahhoz, hogy a mostani eredményeket el tudjam érni, 
számos „pofonra” volt szükségem: lecsúszás a dobogóról, 
a sikertől gyakran alig egy lépésre. Az egyetem első évei 
meglehetősen sok energiát igényeltek – különösen igaz ez 
a hetedik félévre –, így bármennyire is szerettem volna, nem 
tudtam biztonsággal nekifutni olyan versenyeknek, amelyek 
egyébként érdekeltek. A nyolcadik félévben azonban Telegdy 
Gergely tanár úr biztatására elkezdtem részt venni különböző 
megmérettetéseken. Az első ilyen egy retorikaverseny volt 
márciusban, ahol első helyezést értem el. Ezt követte a 36. 
Országos Tudományos Diákköri Konferencia áprilisban, ezen 
opponensként vettem részt, ami azt jelenti, hogy a Szegedi 
Tudományegyetem Állam- és Jogtudományi Kar Civilisztikai 
Tudományok Intézete felkér embereket „opponensnek”, és ez 
alapján egy dolgozatot kellett „bírálnom” mind tartalmi, mind 
formai szempontból. Ez azért is nehéz, mert az embernek ki 
kell zárnia ilyenkor azt a tényezőt, hogy ezzel a dolgozattal 
valaki hónapokat, akár éveket dolgozott, és nekem kell meg-
mondani azt, hogy mi benne esetleg rossz vagy jó. Itt sikerült 
az egyik tagozatban a legjobb opponensi díjat megszerezni. 
Majd, amikor már a májusi kolozsvári Sapientia EMTE Jog-
esetmegoldó Versenyre készültem, Telegdy tanár úr fel-
hívta a figyelmemet a Dr. Nagy László Magánjogi Érvelési 
Versenyre, amelyre ugyan a meghosszabbított határidő 
utolsó napján, de jelentkeztem, és végül második lettem. 

Ezután jött a miskolci Or-
szágos Polgári Jogi Activity 
verseny, amelyet meg is 
nyertünk. Itt Kelemen Bá-
linttal és Lauer Viktóriá-
val voltam egy csapatban.  

Zárásképpen, a kolozsvári versenyen vettem részt csapat-
ban, és azt hiszem, túlzás nélkül mondhatom, hogy erre a 
megmérettetésre készültem a legtöbbet. Ez a verseny egy 
háromórás írásbeli jogesetmegoldásból, majd annak a szó-
beli ismertetéséből állt. A verseny napján majdnem három 
órán keresztül értékelte a csapatokat a zsűri, s amikor ki-
derült, hogy megnyertük, nem igazán hittük el, hogy sike-
rült. Csányi Bendegúzzal és Farkas Nathannal nagyon jó 
volt együtt dolgozni, hamar megtaláltuk a közös hangot, és 
mindenkinek volt legalább egy olyan képessége, ami akkor 
és ott kellett ahhoz, hogy ezt az eredményt elérjük. 
Nagyon sokat köszönhetek az SZTE ÁJTK Civilisztikai Tudo-
mányok Intézetének – azon belül is Görög Márta professzor 
asszonynak és a felkészítő oktatómnak, Telegdy Gergelynek 
– azért, hogy lehetőséget biztosítottak a versenyzésre. Tá-
mogattak, és ez sokat jelentett a versenyeken.
  Melyik eredményedre vagy a legbüszkébb?
– Azt hiszem, szerénytelenség nélkül mondhatom, hogy 
mindegyik elért eredményemre büszke vagyok. De ha még-
is ki kellene emelnem valamelyiket, akkor a Dr. Nagy László 
Magánjogi Érvelési Versenyt és a kolozsvári Sapientia EMTE 
Jogesetmegoldó Versenyt emelném ki. Az előbbi egészen 
ismeretlen szituációkat tartogatott, teljes mértékben a kre-
ativitásra kellett hagyatkoznom, a kolozsvári pedig azért volt 
nagyon értékes számunkra, mert az összes magyar egye-
tem jogi kara előtt tudtunk az élen végezni a fiúkkal, renge-
teg munkánk térült meg ezzel. 
  Végül: mennyire volt nehéz összeegyeztetni a tanulmányai-
dat a versenyekre való felkészüléssel? 
– Nem biztos, hogy a hetedik félévben ezt a „menetet” így 
teljesítettem volna. A nyolcadik szemeszterben már jobban 
tudtam gazdálkodni az időmmel, így komoly logisztikával 
ugyan, de próbáltam minden kötelességnek eleget ten-
ni. Szeretném a kilencedik félévet is sikeresen abszolválni, 
majd teljesíteni az államvizsgát, és azokon a versenyeken, 
amelyekre tavasszal továbbjutottam, szeretnék ugyanilyen 
eredményesen szerepelni.

A retorika 
  királynője
Melis Zsuzsanna, a Szegedi Tudományegyetem 
Állam- és Jogtudományi Kar negyedéves, jogász 
szakos hallgatója számára a 2022/23-as tanév 
meghozta a sikert: több versenyen is részt vett, és 
mindegyikről kiemelkedő eredménnyel tért haza. 
Mégis a Kolozsvári Jogesetmegoldó Versenyen 
elért eredményére a legbüszkébb, ezt tartja az 
SZTE-n elért eddigi legnagyobb sikerének.   

Kovács-Jerney Ádám 

Pósa Tamara
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XXI. századi tantermek, modern 
belső és külső terek, fénylő kupola 
– szalagátvágással ünne pelték  
tavaly az Állam- és Jogtudomá-
nyi Kar főépületének felújítását 
 Szegeden. 

under construction

A Szegedi Tudományegyetem Állam- és Jogtudományi Kar 
főépületének nagy horderejű felújítása 2021 júniusa és 2022 
júliusa között valósult meg. A munkálatokat a szegedi Ferroép 
Kft. végezte a Beruházási, Műszaki Fejlesztési, Sportüzemel-
tetési és Közbeszerzési Zártkörűen Működő Részvénytársa-
ság (BMSK) felügyelete alatt. Az épület műszaki fejlesztése, a 
belső tér szerkezeti, műemléki-történeti felújítása csaknem 
kétmilliárd forint állami támogatásból valósult meg.

– A jogi kar 150. évében hazatértünk! A jövőt tervezve az 
 Állam- és Jogtudományi Karon a 150 év büszkeségre okot 
adó örökségével kell tisztában lennünk. A „tudomány gyül-
pontjaként” erős jövőképpel és hiteles álmokkal kell bizo-
nyítanunk, hogy elődeink küzdelmei és áldozatai méltó 
örökösöket segítenek a boldogulásban. Tudnunk kell, hogy 
a jövőnk egy erős közösség jövője, ahol hallgatók, oktatók, 
munkatársak egyaránt részt vállalnak felelősségből, köte-
lességből, és részesülnek a sikerekből. Hiszem, hogy ez az 
épület hordozza közösségünk üzenetét, és immár erős tetőt 
biztosít a fejünk felett. Főépületünk – amit kezdettől iskolá-
nak szántak az árvíz után újjáépülő Szegeden – közvetíti hit-
vallásunkat. Elegáns homlokzatával, visszafogott, letisztult 
eleganciájával és izgalmas belső tereivel azt mutatja, hogy 
az oktatás, ami száz éve a legnagyobb közösségformáló erő 
Szegeden, képes a múlt örökségével és tiszteletével a jelen 
elvárásaival összhangban készülni a jövőre. Ezt a jogi kart 
ugyanis már a jövő felsőoktatásának építettük, azoknak a 
hallgatóknak, akik a következő évtizedekben készülnek fel a 
társadalom szolgálatára. Olyan funkciókat és szolgál-
tatásokat látunk ezekben a falakban, ahol 
magabiztos, a múltjukra büszke és 
jövőképet megfogalmazni kész 
szegedi hallgatókat képeznek. 
Mert ennek a helynek szellemi-
sége van, melyet hosszú időn át 
alakítottak példaképeink. 
Itt a kar oktatói, dolgozói 

és hallgatói közösséget alkotnak, 
amelyben partnerként tekintenek 
a másikra. Közös a múltunk, a je-
lenünk, s egy irányba tekintünk. 
Köszönöm a kar valamennyi pol-
gárának elkötelezett munkáját, 
elhivatottságát és bizalmát. Az el-
múlt évek bebizonyították, nem közhelyként tekintünk arra 
az állításra, miszerint a közösség több, mint az azt alkotó 
egyének összessége – emelte ki a szalagátvágással egy-
bekötött ünnepségen prof. dr. Görög Márta, az SZTE ÁJTK 
dékánja.

Az esemény végén, amelyen részt vett prof. dr. Rovó  László, 
a Szegedi Tudományegyetem rektora, dr. Fendler Judit, a 
Szegedi Tudományegyetem kancellárja, prof. dr. Trócsányi 
László, a Szegedi Tudományegyetemért Alapítvány kurató-
riumi tagja és Lázár János építési és beruházási miniszter is, 
kitüntetéseket és kitüntető címeket adtak át. 

Az SZTE ÁJTK Menyhárt Gáspár-díjat adományozott  
dr. Homoki Nagy Máriának; Civis Academicus Honoris 
 Causa kitüntető címet dr. Kemenes Istvánnak; Pro Facul-
tate Emlék plakettel tüntette ki dr. Rúzs Molnár  Krisztinát; 
Pro Facultate kitüntetésben részesítette dr. Juhász 
 Krisztinát. Emellett Nívódíj Monográfia-díjat adományozott  
dr.  Merkovity Norbertnek, és Pro Dissertatione-díj kitünte-
tésben részesítette dr. Lukács Adriennt. 

Felavatták az 
SZTE Állam- és Jogtudományi Kar

megújult főépületét

Bobkó Anna 

Pósa Tamara
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  A hétköznapi szóhasználatban a báb fogalma a szabad aka-
rattól megfosztást jelenti. Ezt ki lehet iktatni, amikor bábozik az 
ember? A mozgatott báb keltheti azt az érzést, hogy saját akarata 
van? Vagy nézzük a másik végletet: a báb keltheti-e azt az érzést, 
hogy egyáltalán nem is létezik saját akarat?
– A szabad akarat nehezen tud megjelenni a bábjátékban, 
mivel ott rendszerint látjuk is a mozgató-mozgatott viszonyt. 
Az, hogy a báb a kiszolgáltatottságot jelképezi, valóban erős 
sztereotípia. Én is arra jutottam az ilyen előadások elemzése 
után, hogy amikor egy színész megpróbálja táncban átvenni 
a báb szerepét, akkor előbb-utóbb meg fogja jeleníti a dróton 
rángatottságot is. Nem is tudom, kelthető-e egyáltalán az az 
érzés, hogy a báb teljesen szabadon mozog. A másik véglettel 
viszont egyetértek: a báb jól megjeleníti a tökéletes kiszolgál-
tatottságot. A báb és az ember kapcsolatát kihasználó előa-
dásokban valahogy mindig előkerül az emberből való kilépés, 
egy olyan posztapokaliptikus világ, amelyben az elmagányo-
sodott ember egyedül van, vagy a politika általi ide-oda rán-
gatottság. Azok a színpadi kísérletek, amelyek próbálták el-
szabadítani a bábot ettől a sztereotípiától, a báb és az ember 
összeolvadásával próbálkoztak. Ilyen például az Alaine – Ideje 
a meghalásnak című előadás, vagy a nemrég látott Bruce Marie 
című előadás Duda Paiva holland bábművész társulatától.
  Hány előadást tart számon, amiből az ember és a báb kapcsola-
tát elemezni lehet?
– A kutatásaimat Ladányi Andrea munkássága kapcsán 
kezdtem, később bővítettem ki a kutatást Gergye Krisztián 
és Jeles András egy-egy előadásával. Pár hete elmentem 
egy táncművészeti fesztiválra Dublinba – egy tánckritikaíró 
workshopra vettek fel –, ott az első napon egymás után négy 

előadás is volt, amelyek valami-
lyen szinten foglalkoztak a báb-
bal. Én is keresem a választ, hogy 
az új produkciókban tendencia-e 
a tánc és a báb hibrid viszonya. 
Azt nyomozom, hogy a témából 

kihozható-e egy teljes doktori kutatás, ugyanis szeretnék a 
bábszínházas témával a PhD-képzésre jelentkezni a szegedi 
egyetemre.
  Milyen hatásra kezdte el kutatni ezt a témát? Sokat járt a 
THEALTER-re?
– Sokat jártam, igen, de valójában úgy kezdődött, hogy 2021 
nyarán Jászay Tamás felkért előadónak a THEALTER 30(+1) 
konferenciára. Ladányi Andrea több előadást is hozott az évek 
során Szegedre; mondtuk, hogy jó, akkor legyen ő. Az előa-
dást megtartottam, írtam belőle egy tanulmányt, és eközben 
figyeltem fel arra, hogy a produkciók kapcsán vissza-vissza 
tértek bizonyos fordulatok, „úgy mozog, mint a báb”, vagy 
„hasonló a bábhoz”; ugyanakkor a kritikák nem igazán foglal-
koztak ezzel, csak megemlítették a bábjelleget. Ekkor már a 
báb szempontjából elemeztem végig a Ladányi-előadásokat, 
olyanokat is, amelyeket Jorma Uotinen rendezett, és Ladányi 
Andrea táncolt benne. Így merült fel, hogy a témát el lehetne 
vinni az OTDK-ra. A témavezetőim, Jászay Tamás és Kérchy 
Vera javasoltak előadásokat, én pedig megnéztem mindet – 
így indult a kutatás. A dublini út után a budapesti Abstract Kor-
társ Bábszínházi Fesztiválon is láttam előadásokat, amelyek a 
hibrid bábszínház témájával foglalkoznak.
  Olvastam cikkeit a Tiszatáj Online-on, és megállapítottam, 
hogy rendelkezik a világos írásmód adományával.
– A dráma- és színházismeret osztatlan tanárszakon Já-
szay Tamás tanítja a színikritika-írást. Megírtam a kötelező 
penzumokat, majd megkérdezte, nem akarnék-e nyáron a 
THEALTER-re menni írni. Innen aztán következett az F21 és 
a Tiszatáj. Illetve tagja vagyok a szegedi Törzsasztal Műhely 
kritikaműhelyének is, oda rendszeresen járok, a szövegeimet 
megbeszéljük. A társak komoly szerkesztői munkát végeznek, 
jó meglátásaik vannak, ez nagy segítség, érezhetően fejlőd-
tem. A színikritikában persze Jászay Tamás segít sokat.
  Hol tudja majd folytatni?
– Szeretnék Jászay Tamáshoz hasonlóan folyamatosan szín-

Bálint Zsófia, a Szegedi Tudományegyetem Bölcsészet- 
és Társadalomtudományi Kar magyar-dráma- és szín-
házismeret szakos, végzős hallgatója tavasszal elnyer te 
az OTDK Színháztudomány tagozatának első díj át Az 
emberi test és a báb kapcsolata – variáci ók a bábra 
című tanulmányával (témavezetői dr. Kérchy Vera egye-
temi docens és dr. Jászay Tamás egyete mi adjunktus, az 
SZTE BTK Összehasonlító Iroda lomtudományi Tanszék 
munkatársai voltak). A bá bos érzelmei megjelennek-e a 
bábon? Megszabadulhat-e a báb a dróton rángatott-
ság sztereotípiáitól? Bálint Zsófia válaszol.

Ember és báb: a szabad akarat foglyai

Zentai Péter

Panek Sándor
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Folytatja a közös munkát az SZTE és az OFFI

házról írni, emellett pedig az álmom az egyetemen maradni 
kutatni. Emiatt azon igyekszem, hogy ne csak a szegedi báb-
színházi előadásokat nézzem meg, Budapestre is sokat járok. 
Alapvetően tanári diplomát kapok majd, a tanítás is jó opció. 

A kritikával, bábszínházzal, színházzal mindenképpen szeret-
nék foglalkozni, de még nem tudom, hogy egyetemi katedrán 
vagy gyerekekkel, esetleg egyszer majd bábszínházi drama-
turgként.

A Szegedi Tudományegyetem közel húsz éve működik 
együtt az Országos Fordító és Fordításhitelesítő Irodá-
val. Az SZTE Állam- és Jogtudományi Kar Összehasonlí-
tó Jogi és Jogelméleti Intézete 2003 óta folytat oktatási 
és kutatási tevékenységet az összehasonlító jog terüle-
tén, valamint otthont ad a karon folyó idegen nyelvű jogi 
képzési programoknak is. 

Az SZTE Bölcsészet- és Társadalomtudományi Kar For-
dító- és Tolmácsképző Központjában fordítók, szakfor-
dítók és tolmácsok szereznek diplomát mesterszakon, 
illetve szakirányú továbbképzésen. Az SZTE a két kar és 
az OFFI között folyó munkát 2019-ben egy együttmű-
ködési megállapodással erősítette meg, amelyet 2022. 
október 27-én a két intézmény megújított.

Az együttműködő felek az eseményen kiemelték az 
eredményeket, tapasztalatokat, valamint hangsúlyoz-
ták, hogy továbbra is évenkénti találkozón összegzik 
az együttműködés sikereit és eredményeit, amelyeket 
saját információs felületeiken lehetőségeik szerint pub-
likálnak is majd. Emellett folyamatosan együttműköd-
nek, és kölcsönösen tájékoztatják egymást a megvaló-
sításhoz szükséges körülményekről.

Az együttműködési megállapodást prof. dr. Rovó  László, 
a Szegedi Tudományegyetem rektora, dr.  Fendler Judit, 
a Szegedi Tudományegyetem kancellárja, és dr. Németh 
Gabriella, az Országos Fordító és Fordításhitelesítő Iro-
da vezérigazgatója látta el kézjegyével.

A 2022/23-as tanév első félévében
meghosszabbította két évtizedre visszanyúló, 
sikeres együttműködését 
a Szegedi Tudományegyetem 
és az Országos Fordító és Fordításhitelesítő Iroda. 

Bobkó Anna 

Pósa Tamara 
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  Kiknek köszönheted, hogy viszonylag korán a komolyzene 
szerelmese lettél?
– Édesapámnak, aki maga is a komolyzene szerelmese, va-
lamint Magda Dávidnak, akitől az alapfokú zongoraismere-
teket sajátíthattam el. Ő látta meg bennem a tehetséget, és 
terelt zenei pályára, majd ő készített fel a konzervatóriumra 
is, melynek éveit a Kecskeméti Kodály Iskola falai között tölt-
hettem Gerhát László növendékeként. Egy akkori kurzuson 
ismerkedtem meg Zsigmond Zoltánnal, akinek tudása, pe-
dagógiai módszerei meggyőztek arról, hogy nála folytassam 
tanulmányaimat, így kötöttem ki Szegeden. Szerencsésnek 
mondhatom magam, ugyanis mindig nagyon jó emberekhez 
és tanárokhoz kerültem növendékként. 
  Ha jól tudom, több hangversenyen is megmérettetted magad. 
Melyik eredményedre vagy a legbüszkébb? 
– Valóban, az egyetemen eltöltött éveim alatt számos zenei 
versenyen indultam, és ugyanennyi hangversenyen is szere-
peltem. Talán a legtöbb szereplést a Liszt Ferenc Társaságnak 
köszönhetem, ugyanis Kerek Ferenc, a szegedi társaság elnö-
ke, karunk professzora számos koncertlehetőséggel segíti az 
intézmény billentyűs hangszerein tanuló hallgatóit. Emellett 
más városokban is rendszeresen megjelenek fellépőként itt-
hon és külföldön egyaránt. Nem vagyok azonban túl nagy híve 
a versenyzésnek, nem az én műfajom, de hiszek abban, hogy 
mindent jobb megtapasztalni. Éppen ezért az  utóbbi két év-
ben tizennégy versenyen vettem részt, és értem el helyezést, 
ezeknek majdnem a fele első díj lett. Igyekeztem mindig más-
más versenyeken indulni,  hogy minél több tapasztalatot sze-
rezzek arról, hogy az adott kultúrában mi is a legfontosabb a 
zenélésben. Voltaképp egy eredményemre sem vagyok kife-
jezetten büszkébb a többinél, mivel minden egyes helyezéssel 
jólesik, hogy elismerik a munkámat, tudásomat. Bármennyire 

is furcsán hangzik, annak 
jobban örülök, ha kriti-
kát kapok – persze nem 
mindegy, hogy az honnan 
jön –, mivel abból lehet 
igazán tanulni. Nemrég a 

Bécsi Nemzetközi Mozart Zongoraversenyen részesültem el-
ismerésben, aminek köszönhetően meghívást kaptam a bécsi 
Konzerthausban rendezett gálakoncertre. Azt hiszem, erre 
azért büszke vagyok. 
  Mennyire nehéz összeegyeztetni a tanulmányaidat és a verse-
nyekre való felkészülést?
– „Mondd meg nekem, mit dalolsz, megmondom, ki vagy” 
– mondta Kodály. A zenészekre ezt úgy lehetne lefordítani, 
hogy: „Mutasd meg nekem, hogy gyakorolsz, megmondom, 
hogy élsz”. A  művész életének ugyanis szerves részét képe-
zi a gyakorlás. „A gyakorlás létforma” –  ahogy Kocsis Zoltán 
mondta, és ez valóban így van. Nem csak azért, mert gyakor-
lás nélkül nem megy semmi. A gyakorlás egy szabályrend-
szert alakít ki az ember életében, ami  a legkisebb sejtjeibe 
is beivódik, aminek köszönhetően kialakul egy egészséges 
lezserség, és ennek következtében sok, nem kívánatos dolog 
lepereg az emberről. Persze, ehhez az kell, hogy a zongorista 
mögött meglegyen az a napi rutin, ami akár nyolc óra gya-
korlást is jelenthet. Ezenfelül, ami nagyon fontos, az a terem 
akusztikája, a hangszer minősége, hogy meleg vagy hideg 
van, és így tovább. Ezek azok, amelyekhez kevésbé könnyű 
idomulni, de a már említett segítségek, azaz a kreativitás és 
persze az ember füle mindig segít túljutni.
  Mit tartasz a legnagyobb SZTE-s sikerednek?
– Sok olyan sikernek mondható eredményem született az 
SZTE-n, ami kiemelhet a hallgatók közül. Tulajdonképpen jó, 
hogy vannak ezek az eredmények, jó, hogy van mit felmutatni, 
de én annak a híve vagyok, hogy üljön le az ember a hangszer 
elé, és játsszon. Úgy gondolom, a mi szakmánkban így hiteles 
valaki, az a bizonyíték arra, hogy tényleg jó, ha játszik. Ezért 
sem szeretem felolvastatni az eredményeim hosszú sorát – 
sajnos mára nagyon elterjedt, így nem mindig tudok menekül-
ni előle –, mert tőlem ez idegen. De nem akarom megkerülni 
a kérdést, ha valamit kiemelnék, amit az itt eltöltött idő alatt 
tényleges sikerként könyvelek el, az az, hogy átfogó tudásra 
tettem szert. Olyan tudásra, ami nincs se lekottázva, se leírva.
  Milyen célok, tervek állnak előtted a jövőre nézve? 
– A közeljövőben szeretném a saját darabjaim sorát bővíte-
ni. Van egy prelűdsorozatom, amin már dolgozom egy ideje, 
azt szeretném folytatni, illetve több koncert is lesz, amire 
készülök. 

„A gyakorlás
LÉTFORMA” 
Kilencévesen, édesapja hatására kezdett el hangsze-
ren tanulni, elmondása szerint innen aztán egyenes 
út vezetett a komolyzene irányába. Czingel Sándor, 
a Szegedi Tudományegyetem Bartók Béla Művészeti 
Karon elvégezte az alap-, majd mesterképzést, jelen-
leg ugyanitt zenetanárnak tanul, zongora szakirá-
nyon. Az elmúlt években sok-sok zenei megmérette-
tésen és hangversenyen ért el kiemelkedő eredményt, 
októberben pedig a bécsi Konzerthausban rendezett 
gálakoncerten mutatja meg, mit tud.

Kovács-Jerney Ádám

Pósa Tamara
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a Szegedi Tudományegyetem Biológia Intézetében

A Szegedi Tudományegyetem Bartók 
Béla Művészeti Kar gitár tanszak-
ja több mint harmincéves múlttal 
rendelkezik. A 2022/23-as tanévtől 
több mint húsz ifjú gitáros tanulja 
a szakma fortélyait az egyetemen, 
az ország egyik legnépesebb gitár-
tanszakjává téve azt. Az elmúlt évek-
ben hazai szinten és nemzetközileg 
is elismert művészek, tanárok kerül-
tek ki az intézményből.

A Szegedi Tudományegyetem Egye-
temi Tavasz zárórendezvényei között 
szerepelt az a koncert, amelyet dr. 
Poór Péter, az SZTE Növénybiológiai 
Tanszék egyetemi docense álmodott 
meg a Szegedi Nemzetközi Gitárfesz-
tivál szervezőinek támogatásával. A 
koncert célja, hogy az Egyetemi Tavasz 
programsorozatában közelebb vigyék 
a Biológiai Intézetet és a Szegedi Nem-
zetközi Gitárfesztivált a hallgatóság-
hoz. Olyan kulturális eseményt szeret-

tek volna létrehozni, ami a természet 
és a művészet szépségét élteti.

A fesztivált Pavlovits Dávid gitármű-
vész-zeneszerző alapította 1999-ben, 
ő ma a fesztivál művészeti igazgatója. 
A Szegedi Tudományegyetem Bartók 
Béla Művészeti Karának docense-
ként az ország egyik legnépszerűbb 
és legsikeresebb klasszikusgitár-kö-
zösségét fogja össze. A Szeged Inter-
national Guitar Festival (IGF) a legré-
gebben működő és egyben az egyik 
legjelentősebb gitáresemény Magyar-
országon, mely a gitár kiváló művé-
szeit hozza el a világ minden tájáról. 
Az évek során összesen öt kontinens 
harmincegy országából érkeztek ne-
ves művészek. Az előesemények egy 
kis kedvcsinálóként szolgálnak ahhoz, 
hogy a XXIV. Szegedi Nemzetközi Gi-
tárfesztivál rendezvényeit népszerű-
sítsék, illetve, hogy közelebb vigyék a 
gitárzenét a hallgatósághoz.

A magyar hallgatók mellett kínai és 
mexikói diákok is felléptek: Both Kata, 
Pető Bence, Marics Tamás, Czakó Ist-
ván, Daniel Montes, Zilong Yang, Tsi-
en Yimo, Hajas Boglárka és Horváth 
Bálint. Felkészítő tanáraik: Bozóki 
Andrea, Girán Péter, Dárdai Sándor és 
Pavlovits Dávid. Az elhangzott zene-
művek szerzői: Bach, Carlevaro, Ar-
mand Coeck, Regondi, 
Carulli, Farkas Fe-
renc, Tarrega, 
Sergio Assad, 
Antonio José.

Különleges helyszínen adtak koncertet a 

Szegedi Tudományegyetem Bartók Béla 

Művészeti Karának gitár tanszakos hall-

gatói. Az SZTE Biológia Intézet adott ott-

hont a rendhagyó gitárkoncertnek, amit 

Egy húron pendülünk címmel rendeztek.  

A koncert a XXIV. Szegedi Nemzetközi  

Gitárfesztivál előeseménye, amit rend-

szerint június 8. és 10. között tartanak.

Egy húron pendültek 

Kovács-Jerney Ádám

Kovács-Jerney Ádám
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Az SZTE ETSZK 
hallgatóinak igyekszik 
segítséget nyújtani a 
tanulmányok és mentális 
egészség terén kutatásával 
Gulyás Judit. A Szege-
di Tudományegyetem 
Egészségtudományi és 
Szociális Képzési Kar 
negyedéves dentálhigiéni-
kus hallgatójának kutatása, 
“A COVID-19 hosszú 
távú hatásainak vizsgá-
lata az ETSZK hallga-
tóinak tanulmányaira és 
mentális egészségére” az 
OTDK-n II. helyezést ért 
el. Judittal e sikere kapcsán 
beszélgettünk.

„FONTOS, HOGY EMBERTÁRSAIMMAL
kapcsolódni tudjak”

  Aktívan részt veszel az ETSZK elsőéveseinek szóló men-
torprogramban. Mit kaptál ettől a programtól egyetemi éveid 
alatt?
– A legkiemelkedőbbnek azt érzem, hogy a különböző em-
berektől sokféle perspektívát kaphattam. Tanulhattam pél-
dául arról, hogyan segíthetek valakinek, aki nem illeszkedik 
be könnyen, számukra mi jelenthet nehézséget. Mivel én 
is átéltem elsőévesként hasonló élethelyzeteket, fokozott 
empátiával és tapasztalattal tudtam ezekbe a szituációk-
ba belehelyezkedni. A problémamegoldást, szemléletvál-
tást, lényeglátást és az új kapcsolatokat emelném ki. 
  A kutatási témád is emberközpontú, mentorként is tevékeny-
kedsz. Mi az, ami motivál és megtart az emberek felé fordulás-
ban, és életed mely területein figyelhető még ez meg?
– Igazából családi példát látva tanultam ezt, nálunk min-
dig is fontos volt, hogy az embereket fontos helyen őriz-
zük a szívünkben, így nyilván gyermekkorom óta részem 
ez. Amikor bejött a pandémia, az elején nagyon igyekez-
tem e kaotikusnak ható körülmények között megtalálni a 
helyemet, s ekkor jöttem rá arra, hogy az egyetemi létben 
is a legnagyobb segítséget egymásnak nyújthatjuk, vagyis 

egymásnak jelenthetjük a leg-
jelentősebb erőforrást. Illetve a 
képzés elejétől kezdve renge-
teg olyan embert ismerhettem 
meg, akik roppant empatikusak, 

és általuk is fejlődtem. Szakmámból adódóan különösen 
fontos, hogy embertársaimmal kapcsolódni tudjak. 
  A kutatásod alapján készült egy segédanyag is „Erőforrások 
az új szemeszterre” néven. Mit gondolsz, ezzel tudtál segíteni 
hallgatótársaidnak?
– Úgy gondolom, igen. Próbáltam saját példámból és má-
sok által hallott dolgokból kiindulni, valamint egy előzetes 
felmérés alapján már volt fogalmunk az igényekről. Ahogy 
lezajlott a program és a kutatás, a visszajelzések is azt 
mutatták, hogy hasznos volt. Színfoltként jellemezték, és 
be tudták őket építeni a mindennapokba, kirázta a hallga-
tókat a Covid-19 utáni monotonitásból. Továbbá a kuta-
tásban nem részt vevő hallgatók hálásak voltak, hogy ez a 
segédanyag a kari honlapon elérhetővé vált. 
  Hogyan látod a kutatásodat a továbbiakban, milyen terveid 
vannak még?
– Az OTDK-dolgozatokra a PhD-munkák előszobájaként 
tekintek, így a továbbtanulásomban szerepet fog játszani. 
Nem szeretném ezt a témát annyiban hagyni, mert izgal-
masnak tartom. Nyilván a kutatásunknak voltak limitjei a 
karon belül is, ezeket jó lenne tovább boncolgatni, amiben 
óriási segítség az UNKP-pályázat. Látom a lehetőséget 
e terület kibővítésében is, szeretnék kitekinteni a már 
egészségügyben dolgozók és a mindennapi emberek felé. 

Molnár Dóra 

Fülöp Kata
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A Szegedi Tudományegyetem Egészségtudományi és Szociális Kép-
zési Kar hivatása, hogy nagy hangsúlyt fektessen a megfelelő egész-
ségügyi és szociális nevelésre. Ez történik a szakmai hét során is, 
amelyen a kar számos programot és lehetőséget kínál hallgatói szá-
mára.

A szerdai napon a diákoknak lehetőségük volt házi elsősegélynyújtó 
bajnokságon bemutatni tudásukat annak jegyében, hogy balesetek 
bármikor előfordulhatnak, ezért fontos, hogy tudják, mit kell tenni, 
amikor azonnali cselekvésre van szükség. A versenyen részt vevők 
különböző feladatokon bizonyították rátermettségüket. „Nagyon 
jól éreztük magunkat, hatékonyan tudtunk csapatban dolgozni” – 
mondta a nyertes SOS Vészhelyzet csapat egyik tagja.

A szakmai héten a Portói Egyetem vendégelőadói, dr. Tania Bastos, 
dr. Maria Paula Maia dos Santos és dr. Andreia Pizarro tartottak szín-
vonalas előadásokat az érdeklődők részére. A fizikai aktivitás, egész-
ség és környezet kapcsolatára hívták fel a figyelmet. Szeged nagy 
előnyének nevezték, hogy a város bejárható, ami az itt élők mentális 
egészségére számos pozitív hatást gyakorol.

Az eseményen Varga-Vass Viktória gyógytornász és karateedző 
tartott tréninget a KIDO Dojo képviseletében. Az önvédelmi kurzust 
a hallgatók hasznosnak tartották, lelkesen vetették bele magukat a 
technikák elsajátításába.

A szakmai héten olyan cégek állítottak standot, mint a  La Roche- 
Posay, a kóstolót kínáló Szepesi Méhészet, az egészségügyi pályán 
elhelyezkedni kívánókat segítő HiperJobs 
és a Medicina könyvesbolt.

A diákok aktív részvétele és a színvonalas 
programok megadták az alaphangulatot 
az ETSZK idei szakmai hetének. A nap 
stílusos lezárása volt a Népzenei Kama-
raműhely moldvai táncháza.

Szakmai hét az 
Egészségtudományi és  
Szociális Képzési Karon
Elsősegélynyújtó bajnokság, anyajegyszűrés, véradás, ön-
védelem és szakmai előadások. Megelevenedett a Szegedi 
Tudományegyetem Egészségtudományi és Szociális Képzési 
Karának „A” épülete április végén, az éves szakmai hét alkal-
mából. Az ETSZK 2023-as szakmai hetének szerdai napját 
látogattuk meg.

Zentai Péter 

Fülöp Kata 
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  Végzős hallgatóként az egyetemi életből lassan távolodva sem tagadható a rád jellemző di-
namikusság, amely SZTE-s éveid alatt is jellemzett. Mik azok a főbb területek, ahol cselekvő-
ként és nem csupán hallgatóként látod magad ebben a környezetben?
– Első évtől kezdve részese voltam a HÖOK mentorprogramnak, ahol először mentorált 
szerepben voltam, majd másodéves koromtól egészen ötödévig én mentoráltam az el-
sősöket. Az alapvető támogatáson és társ-szerepen kívül ebbe olyan gyakorlati dolgok 
is beletartoztak, mint a jegyzetek átküldése, a vizsgára felkészülésben nyújtott segítség. 
Másodévtől anatómiából demonstrátor lettem, ezután beléptem még a Tanítsunk Magyar-
országért! programba, amelyben szintén mentorként igyekszem segítséget nyújtani. To-
vábbá EHÖK-tagságom is bővített a látókörömön,  itt  a Tanulmányi Tanácsadó Szolgálat 
tagjaként voltam jelen.  Ezek a lehetőségek nemcsak a mentoráltaknak, hanem a mento-
roknak is kifizetődőek, hiszen empátiára, emberközpontúságra neveltek. Ezenkívül igye-
keztem tudományos szempontból is alkotni az évek során. Harmadévtől TDK-dolgozatot 
írtam, ami nagyban hozzájárul későbbi kutatásaimhoz. 
  Milyen területeken folytattál tudományos munkát, és miben látod ezek értékét, sikerét?
– A tudományos diákköri tevékenységem volt a leginkább meghatározó, mert ezután há-
rom munkámat is erre alapoztam. Eleinte üvegszálas anyagokkal restauráltunk fogakat, 
és ennek a törési ellenállását néztük, majd ezen a vonalon tovább indultam. Egy másik 
kutatásként különböző fogászati rögzítőcementeket is vizsgáltunk. Igazából ebből lettek 
a kutatásaim, TDK-, OTDK-dolgozat, illetve publikáció is készült belőlük, így ezt tartom a 
leginkább szerteágazónak és gyümölcsözőnek a tudományos munkáim sorában. 
  A szavaidból az érződik, hogy hálás vagy az egyetemnek. Mi az, amit az SZTE-nek kö-
szönhetsz, miben látod értékeit?
– Tapasztalatszerzés, lehetőségek és közösség – így határoznám meg az egyetemi ér-
tékeket. Az SZTE jelentős értéke a sok tanulmányi lehetőség, ami jó kiindulópont lehet a 
különböző területeken ösztöndíjban és kutatásban egyaránt. Olyan lehetőségekre gondo-
lok, mint amilyen a demonstrátori pályázat vagy a TDK-konferencia, ezekben az egyetem 
kifejezetten bővelkedik. Személyesen a Nemzeti Felsőoktatási Ösztöndíj volt, amit több 
évben is megkaptam és motivált, illetve az olyan extra tevékenységek, mint a már emlí-
tett Tanítsunk Magyar országért! program. A közösség ereje és aktivitása pedig tovább építi 
ezeknek a programoknak a sikerességét. Sokat köszönhetek az egyetemnek, kifejezetten 
azoknak az új perspektíváknak a képében, amiket itt kapok, és amelyek formálnak engem. 

Az SZTE Fogorvostudományi Karának rátermett egyetemi hallgatója, számos ösztöndíj nyer-
tese, Mészáros Csongor végzős fogorvostan-hallgató kiemelkedik karán aktív jelenlétével és 
számos tudományos munkájával. 

TAPASZTALATSZERZÉS,
LEHETŐSÉGEK
ÉS KÖZÖSSÉG 

– Mészáros Csongor,  
az SZTE FOK hallgatója  

az egyetemi értékekről

Molnár Dóra 

Fülöp Kata 

2022/202312



– A felújítás előkészületei a 2017-
2018. évben kezdődtek meg a terve-
zési és engedélyezési, valamint az azt 
követő kivitelezési munkára irányuló 
közbeszerzési eljárás lefolytatásával. 
A vállalkozási szerződés megkötésé-
vel párhuzamosan, 2020-ban kiürí-
tettük a Szegedi Tudományegyetem 
Vasas Szent Péter utcában található 
rendelőintézetét, a betegellátást az 
egyetemhez tartozó egészségügyi 
intézményekbe helyeztük át. A Ma-
gyarországot is elérő Covid19-világ-
járvány miatt az ingatlan a Klinikai 
Központ által koordinált védekezés 
egyik központi helyszínévé alakult át. 
Itt működött az egyik olyan oltóköz-
pont, ahol a védőoltások mindegyike 
rendelkezésre állt a lakosok számára 
Szegeden. A fent részletezett okok 
miatt a felújítás 2022. június 13-án 
vette kezdetét. A SZTE Fogorvostu-
dományi Kar oktatói és hallgatói a 
tervek szerint a közeljövőben birtokba 
tudják venni az épületet. Reméljük, ezt 

a működési-engedélyeztetési eljárá-
sok sem befolyásolják – ismertette a 
legfontosabb tudnivalókat a beruhá-
zásról Csóti Ferenc, az SZTE Műszaki 
Igazgatóságának vezetője.

Az igazgató kiemelte: a meglévő 
épület teljesen átalakul, mind a Va-
sas Szent Péter utca, mind pedig a 
Kossuth Lajos sugárút felől. A beépí-
tett alapterület 870 négyzetméterről 
1028 négyzetméterre bővül, így az 
összes hasznos alapterület a beru-
házást követően immár 4595 négy-
zetméter lesz. A meglévő ingatlan és 
a hozzáépített épületrész is új ma-
gastetőt kap, melynek köszönhetően 
az eredetileg négyemeletes építmény 
ötemeletessé válik.

– A tervek szerint a földszinten kap 
majd helyet az SZTE FOK Szájsebésze-
ti Tanszéke, az első emeletre költözik a 
Dékáni Hivatal, valamint a Tanulmányi 
Osztály, illetve a Fogszabályozási és 

Gyermekfogászati Tanszék. A második 
emeleten a Parodontológiai Tanszék, 
valamint az Orálbiológiai és Kísérle-
tes Fogorvostudományi Tanszék, míg 
a harmadik emeleten a Fogpótlásta-
ni Tanszék kap majd helyet. Ugyanitt 
lesznek az oktatólaborok és egy hall-
gatói ruhatár is. A negyedik emeleten 
helyezik el a Konzerváló és Esztéti-
kai Fogászati Tanszéket, az ötödiken 
pedig előadótermeket, közösségi és 
szociális tereket alakítanak ki. Mind-
emellett az udvar kapacitása is bővül: 
27 parkolóhelyet alakítunk ki –  össze-
gezte a vezető.

Új helyre költözik  
az SZTE Fogorvostudományi Kar
A Vasas Szent Péter utcai rendelőintézet ad majd otthon a Szegedi Tudományegyetem Fog-
orvostudományi Karának, így a jövőben nem csak az oktatás, de a betegellátás is a felújított 
épületben folytatódik majd tovább. A kivitelezés, melyet a Dél-Konstrukt Zrt. végez, állami 
támogatásból valósul meg.

Bobkó Anna

Pósa Tamara 
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  Mit tekintesz a legnagyobb sikerednek? 
– Számomra a legnagyobb siker az, hogy én vagyok az első a családunkból, aki szerzett egy diplomát, 
aztán egy másodikat, most pedig a doktori képzést végzem. Óvodás koromban kiírtam az ajtómra, 
hogy „Dr. Vizi Noémi”. Akkor még azt hittem, ügyvéd leszek vagy orvos. Később rájöttem, hogy 
nem feltétlenül kell ezeket a szakmákat választani ahhoz, hogy a „dr.” szerepeljen a nevem előtt. 
Közgazdasági szakközépbe mentem, országos 5. helyezett lettem a szakmai érettségi tárgyak 
versenyén üzleti gazdaságtanból, majd felvételt nyertem a Szegedi Tudományegyetemre. 
  Mit tanultál a szegedi egyetemen? 
– Az SZTE GTK gazdálkodás és menedzsment alapszakja után rögtön el is kezdtem ugyanitt 
a vállalkozásfejlesztés mesterképzést. Hét féléven keresztül elnyertem a GTK Tehetsége 
Ösztöndíjat, és Nemzeti Felsőoktatási Ösztöndíjban is részesültem. 2019 áprilisában az 
OTDK-n még A városfejlesztés új kihívása: Tehetségek vonzása és megtartása című dolgoza-
tommal indultam, amivel Wizz Air-különdíjat nyertem. Az Új Nemzeti Kiválósági Program 
ösztöndíjpályázatára már új kutatásom témavázlatát adtam be. Nyertem. Azt vizsgál-
tam, hogy mitől válhat vonzóvá egy munkahely a tehetségek számára. Jelenleg prezen-
tációs technikát oktatok a karon, és most végeztem el az SZTE JGYPK stíluskommuni-
kátor képzését. 
  Miből írod a doktoridat? 
– A divatipar, a szép ruhák mindig is érdekeltek. Témavezetőm 
javaslatára kezdtem el foglalkozni a globális polgárság vizsgá-
latával. Kutatási kérdésemet úgy fogalmaztam meg, hogy a di-
vatipari termékek fogyasztásában a globális polgári jellemzők 
hogyan azonosíthatók? Ezen belül azt vizsgálom, hogy mikor 
válik fenntarthatóvá, felelőssé a fogyasztás. Mikor lesz felelős a 
vásárló vagy egy cég? A globális polgár figyel az igazságosságra, 
nem vesz olyan terméket, amelyet gyermekmunkával készítet-
tek. Nem zsákmányolja ki a Földet, sem az embereket. Az etikai-
lag felelős fogyasztás azt jelenti, hogy kevés állati szőrmét, állati 
bőrt használunk. Ide sorolhatók az állatkísérlet-mentes kozme-
tikumok. Kutatásomban azt is vizsgálom, hogy akkor hozunk-e 
jó döntést, ha megvesszük a ruhát a fast fashion boltokban, hi-
szen ezzel sok embernek teremtünk munkahelyet, vagy akkor, 
ha nem vásárolunk. Így viszont nem lesz szükség annyi em-
berre az előállításhoz, és azokon a településeken, amelye-
ket a divatipari termékek létrehozására alakítottak ki, el fog 
indítani egy migrációt. Jelen pillanatban nem tudjuk, mi a 
megfelelő döntés. De mindenképp elszomorító adat, hogy 

a divatiparban legyártott 
termékek 35-40 százaléka 
soha nem kerül eladásra. 
Vagy a szeméttelepeken 
köt ki, vagy elégetik. 

Vizi Noémi  Vizi Noémi  
a divatiparból írja doktoriját
„Dr. Vizi Noémi” – függesztette ki a gyerekszobája ajtajára a 
„névtáblát” az akkor még csak óvodás kislány. Álma hamarosan 
megvalósul: a Szegedi Tudományegyetem Gazdaságtudományi 
Karának PhD-hallgatója a divatiparból írja disszertációját.

Bobkó Anna 

Bobkó Anna 
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Az országos döntőt a Szegedi Tudományegyetemen a kari fordulók előzték 
meg, míg a más egyetemek hallgatói számára online válogató zajlott. A ver-
senyzőknek egy minimum hat-, maximum nyolcperces prezentációt kellett 
bemutatni „Tudatos fogyasztás – ártalomcsökkentés – fenntarthatóság” témakör-
ben. A döntőre való egyéni felkészülésben mentorok segítették a munkáju-
kat. Az országos döntőnek 2023. május 10-én a Szent-Györgyi Albert Agóra 
Informatóriuma adott otthont. A prezentációs verseny döntőjébe jutott hall-
gatók a „Prezentációs karaoke” versenyszámban is kipróbálhatták magukat.

A klasszikus prezentációs versenybe tíz hallgató nyert indulási jogot, amely-
nek során az előre megtervezett, precíz felkészülés utáni nyilvános beszéd-
készség került előtérbe, míg a karaoke-n a rögtönzési képességüket kellett 
bizonyítaniuk. Mindkét versenyszámban magyarul és angolul szerepeltek 
a versenyzők. Az országos döntő zsűritagjai: Sváby András televíziós szer-
kesztő-riporter; dr. Badó Attila, az SZTE Junior Akadémia vezetője, egyetemi 
tanár; illetve Vizi Tamás, a Philip Morris Magyarország munkatársa volt.   

Remek hangulatban telt 
az SZTE Prezilimpia 
2023-as országos döntője

Az SZTE Prezilimpia 
2023 prezentációs 
versenyt az SZTE 
Gazdaságtudomá-
nyi Kar, az SZTE 
Junior Akadémia, 
valamint a szegedi 
Ezabeszéd Toast-
masters Retorika 
Klub jóvoltából 
rendezték meg a 
2022/23-as tanév 
tavaszi félévében 
a Philip Morris Ma-
gyarország közre-
működésével.

A döntőbe jutottak még:

Pusztai Bertalan, ELTESzéll Boglárka, SZTE BTKTóth Bianka, BGE

I. helyezett:  

Nagy Bence Gyula, SZTE SZAOK

II. helyezett: Shehroz Tariq, SZTE GTK

III. helyezett:  

Kovács Kincső, SZTE TTIK

A prezen
tációs ve

rseny helyezet
tjei:

A prezentációs karaoke helyezettjei:

I. helyezett: Piszman Zsófia Ilona , SZTE GYTK
II. helyezett: Nagy Bence Gyula, SZTE SZAOK
III. helyezett: Kovács Kincső, SZTE TTIK

SZTE Junior Akadémia Különdíjasok:
Kardos Gergely, SZTE JGYPKToldi Ádám, SZTE ÁJTKBékési Róbert György, SZTE MK

Kovacev Natasa és 
Berki Bianka

Dr. Garamhegyi Ábel
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  Mi a Symposium of Young Researchers 
célja?
– A szimpózium nem titkolt célja a 
gyógyszertechnológiával és gyógy-
szerügyi szabályozással foglalkozó 
kutatócsoportok közötti kollaborációk 
erősítése, amely részeként az elmúlt 
években több cserekapcsolat is alakult. 
Szinte folyamatosan fogadunk mi is 
doktoranduszokat a részt vevő külföldi 
egyetemekről. 
  Milyen volt a 2023-as rendezvény?
– 2023 januárjában hibrid módon 
szerveztük meg a konferenciát, kö-
zel 100 résztvevővel, akik 12 ország 
16 egyeteméről érkeztek. A környező 
országokból (Bulgária, Románia, Szer-
bia, Horvátország, Olaszország) sokan 
személyesen eljöttek, így a résztve-
vők kétharmada jelen volt, 48 fiatal 
kutató tartott előadást a három nap 

alatt. A rendezvény különlegessé-
gét idén az ELI ALPS Lézeres Kuta-
tóintézet adta, a lenyűgöző épület 
nemcsak otthont biztosított a meg-
nyitónak és a plenáris szekciónak, 
hanem magyar és angol nyelvű tárlat-
vezetést is tartottak az ott dolgozók a 
szimpózium személyes résztvevőinek. 
  Milyen visszajelzések érkeztek?
– Jólesett, hogy sokan megdicsérték 
a szervezést is. A szervezőcsapatom 
minden évben doktoranduszokból, 
illetve az intézet gazdasági és HR-tit-
kárnőiből áll. Ez a csapat idén már any-
nyira összeszokott volt, hogy kérnem 
sem kellett, a nézésemből tudták, hogy 
mi a következő feladat. 
  Van egy – a gyógyszerészettől merőben 
eltérő – másik terület is, ahol ugyancsak 
az SZTE-t képviselve érsz el sikereket.
– Így van, a Szegedi Tudományegye-
tem sportéletét egyre több kiemelke-
dő eredménnyel és a rendezvényeken 
való fellépéssel teszi színesebbé, szín-
vonalasabbá az SZTE SZRSC PomPom 
Girls csapata, amelynek vezetőedzője 
és versenyzője vagyok. 

  Mit kell tudni a csapatról?
– A csapat jelenleg 18 lányból áll, akik 
az SZTE hat különböző karának, illetve 
a Radnóti gimnáziumnak a tanulói. A 
csapat tevékenysége kétirányú: egy-
részt szívesen lépünk fel különböző 
kari, egyetemi, városi rendezvényeken, 
vagy szurkolunk meccseken. Másrészt 
versenyeken méretjük meg magunkat. 
Alapvetően mazsorett sportban ver-
senyzünk, egyesületünk tagja a Ma-
gyar Mazsorett Szervezetek Szövet-
ségének. Az idei országos versenyeken 
többféle kategóriában is indultunk, és 
összesen egy ezüst, öt arany és egy 
kiemelt arany minősítést szereztünk. 
Emellett idén kipróbáltuk magunkat a 
cheerleadingben is a Magyar Egyete-
mi-Főiskolai Országos Bajnokságon, 
ahol a dobogó harmadik fokára állhat-
tunk fel a Show Cheer Team kategóri-
ában. Mindez hatalmas elisme-
rés volt számunkra, hiszen első 
versenyünk volt a sportágban.

A gyógyszerész
pompomlány

Dr. Uhljar Luca Éva, a Szege di 
Tudományegyetem Gyógyszerész
tudományi Kar Gyógyszertech
nológiai és Gyógyszerfelügyeleti 
Intézet doktorandusz hallgatója 
negye dik alkalommal vett részt a 
 Symposium of Young Researchers 
on Pharmaceutical Technology, 
Biotechnology and Regulatory 
Science nemzetközi konferencia 
lebonyolításában, harmadik éve 
főszervezőként. Luca emellett 
edzője, csapatvezetője és motorja 
a Szegedi Rekreációs SC Pompon 
szakosztályának, amely egyetemi 
rendezvényeken és országos verse
nyeken szerepel eredményesen. 

Kovács-Jerney Ádám 

Lévai Ferenc 
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A Szegedi Tudományegyetem Gyógyszerésztudományi 
Kar a 2022/23-as tanév első felében avató ünnepsé-
get tartott, a kar három emblematikus oktatójának és 
korábbi dékánjának emelt táblát az Eötvös utcai épület-
ben: prof. dr. Stájer Gézának, a Gyógyszerkémiai Intézet 
egyetemi tanárának; prof. dr. Erős Istvánnak, a Gyógy-
szertechnológiai és Gyógyszerfelügyeleti Intézet vezető-
jének; valamint prof. dr. Falkay Györgynek, a Gyógyszer-
hatástani és Biofarmáciai Intézet vezetőjének.

A táblaavatón beszédet mondott prof. dr. Zupkó István, a 
Szegedi Tudományegyetem Gyógyszerésztudományi 
Kar dékánja; prof. dr. Szakonyi Zsolt, a Szegedi Tudo-
mányegyetem Gyógyszerésztudományi 
Kar tudományos és gazdasági dékánhe-
lyettese; valamint Szabóné dr. Révész Piros-
ka, a Gyógyszertechnológiai és Gyógyszerfel-
ügyeleti Intézet professzora.

– Hiszem, hogy a márványtábla nem dísze a falnak, és 
nem múltidézés akkor sem, ha a múltba vezetnek az év-
számok. Hiszem és tudom, hogy a táblák útmutatói és 
iránytűi a fiatalságnak, mert a néhai dékánok értékrendje 
útravalóul szolgál akár nehéz időszakokban is – emelte ki 
prof. dr. Zupkó István dékán.

Az emléktábla-avató ünnepség zárásaként prof. dr. Csóka 
Ildikó, a Szegedi Tudományegyetem stratégiai és fejlesz-
tési főigazgatója, a Gyógyszertechnológiai és Gyógyszer-
felügyeleti Intézet vezetője – prof. dr. Erős István volt ta-

nítványaként – Horváth István Tornyot raktam című 
versét mondta el. 

A programsorozat a Magyar Tudományos 
Akadémia Szegedi Akadémiai Bizottság 

székházában folytatódott, ahol a konferenciát 
követően a 100 éves a szegedi gyógyszerképzés 
1922–2022 című kötetet is bemutatták. 

Táblaavatás, tudományos konferencia, könyvbemutató
– 100 éves a szegedi gyógyszerészképzés
A gyógyszerészképzés legendás dékánjainak emeltek emléktáblát a Szegedi 
Tudományegyetem Gyógyszerésztudományi Karon. A tábla avatást követően az 
MTA SZAB székház adott otthont a Gyógyszerkutatás: új metódusok, új perspek-
tívák című tudományos konferenciának. Ezt követően bemutatták a 100 éves a 
szegedi gyógyszerképzés 1922–2022 című könyvet, ami a kar centenáriumának 
állít emléket.

Kovács-Jerney Ádám

Kovács-Jerney Ádám
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Sikeres logopédus hallgató,
a Szép magyar beszéd verseny 
győztese

  Mikor tudatosult benned, hogy logopé-
dus szeretnél lenni?
– Már gyerekkoromban tudtam, hogy 
gyógyítani szeretnék, valami olyat 
tenni, amivel az emberek élete jobb 
lesz. Középiskolás koromban aztán a 
biológia specializáción rá kellett jön-
nöm, hogy a szike és a vér elég távol 
áll tőlem. Ekkor édesanyám egy videót 
mutatott nekem Montágh Imréről, aki 
az egyik leghíresebb logopédus volt 
Magyarországon. Ezt követően elkezd-
tem kutatni, hogy mivel is foglalkozik 
egy logopédus, és rájöttem, hogy ez a 
szakma sokkal összetettebb és izgal-
masabb annál, mint egy helyesen ki-
mondott „r” hang. 
  Nemrég részt vettél a Szép magyar 
beszéd verseny országos döntőjén, ahon-
nan éremmel tértél haza. Kérlek, mesélj a 
megmérettetésről! 
 – A verseny két részből állt: először a 
saját magunk által választott szöve-
günket mutattuk be. Az én választott 
művem Korzenszky Richárd Vallomás 
című remeke volt – egy ilyen versenyen 
fontos a szövegfonetikai eszközök he-
lyes használata mellett a szövegértés, 
a szöveg dinamikai fölépítése és az is, 
hogy a megfelelő érzelmek kifejezése 
is hangsúlyt kapjon. Ehhez teljesen át 

kell adni magunkat a szövegnek, így 
elengedhetetlen, hogy az egyénisé-
günknek megfelelő művel induljunk. A 
verseny másik részében húsz perc állt 
a rendelkezésünkre, hogy felkészüljünk 
Szabó T. Anna Tanú vagy, nem mehetsz 
el című szövegének egy részletére. 
  Mi ennek a versenynek a legnehezebb 
része, hogyan lehet rá készülni?
– Mindig is szerettem versenyezni. A 
megmérettetés leginkább embert pró-
báló része ebben az esetben a közös 
feladat, ahol rövid idő alatt kell kihozni 
az embernek magából a maximumot. 
Elég sikerorientált vagyok, így meg-
vannak a magam kis taktikái – közép-
iskolás koromban röplabdáztam, és 
csapatkapitányként a végsőkig elmen-
tem a pontért, még akkor is, ha sokszor 
másodperceken múlott a győzelem –, 
ám ebben a versenyhelyzetben nehe-
zítésként szolgált az idő szűkössége. 
A felkészülést úgy kell elképzelni, mint 
egy sportversenyre való edzést. A 

mindennapi életünkben is nagyon fon-
tos, hogy hogyan formáljuk, ejtjük ki a 
szavakat, amire én nagyon figyelek, s 
ezzel a tudatos figyelemmel nemcsak 
a mondandómat teszem pontosabbá, 
hanem megtisztelem a beszédpart-
neremet is. A Szegedi Tudományegye-
temnek és felkészítő tanáraimnak, Tót-
hné dr. Aszalai Anettnek és Kelemen 
Mártának nagyon hálás vagyok, mert 
nagyban hozzásegítettek ahhoz, hogy 
büszkén képviselhettem az intézményt 
a Pázmány Péter Katolikus Egyetem 
Bölcsészet- és Társadalomtudományi 
Kar Vitéz János Tanárképző Központ-
ban rendezett országos döntőben.
  Ha épp nem versenyre készülsz, akkor 
mivel foglalkozol  szabadidődben?
 – Olyan hivatást választottam, amit 
mindig örömmel végzek. Egyszerű-
en imádok ezen a területen dolgozni, 
így számomra a hivatásom a hobbim 
is egyben. Persze, ezenfelül nagyon 
szeretek olvasni és a szeretteimmel 
lenni. A családommal és a párom-
mal, valamint a barátaimmal töltöm a 
szabadidőmet, mert amilyen fontos a 
munka, legalább olyan fontos a szeret-
teinkkel töltött minőségi idő is. A bará-
tomat külön kiemelném, mert ő kísért 
el az országos versenyre, és szerintem 
ő jobban izgult, mint én. A szabadidőm-
ből pedig a család négylábú tagját sem 
hagyhatom ki: Szaffit, az angol cocker 
spánielt, akivel sokat sétálunk közösen. 

Bagi Bernadett, a Szegedi Tudományegyetem Juhász 
Gyula Pedagógusképző Kar Gyógypedagógusképző 
Intézet logo pédus hallgatója harmadik alkalommal 
vett részt a Kazinczy Ferencről elnevezett Szép ma
gyar beszéd verseny országos döntőjében. A fiatal szó
nok az idei megmérettetésről éremmel tért vissza. 

Kovács-Jerney Ádám 

Kovács-Jerney Ádám 
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A megnyitón részt vett dr. Forró Lajos, az SZTE JGYPK közkap-
csolati dékánhelyettese; dr. Tokodi Margaréta, az SZTE Sport-

központ vezetője; valamint Hajdúné dr. Petrovszki Zita, az SZTE 
JGYPK Testnevelési és Sporttudományi Intézet vezetője.

A három évtizedes múltra visszatekintő sportesemény idén is 
bővelkedett sztársportolókban és izgalmas bemutatókban. Olasz 
Anna olimpikon, világbajnoki ezüstérmes hosszútávúszó, Pádár 

Nikolett Európa-bajnoki bronzérmes úszó – aki néhány nappal a 
rendezvény előtt megnyerte a magyar bajnokságot 200 méteres 

gyorsúszásban, így bekerült a világbajnokságra utazó válogatottba –; 
Nagy Péter, az SZTE alumnusa, Európa-bajnoki bronzérmes súlyeme-

lő; Kiss Máté, a WBO interkontinentális bajnoka, illetve Mocsári Bence, 
az SZTE GTK hallgatója, parasportoló is megosztotta gondolatait. 

A résztvevők ezen az eseményen rendszerint minden évben különbö-
ző színes programok közül válogathatnak. Ilyen volt idén a Sun City Rúd 
Fittness Stúdió bemutatója vagy a Büntetés Végrehajtási Intézet kutyás 

bemutatója, ami szintén nagy népszerűségnek örvendett, köszönhetően 
Larának és Rockynak, a két négylábú őrzőnek.

A Szegedi Tudományegyetem Juhász Gyula Peda-
gógusképző Kar Testnevelési és Sporttudományi 

Intézete 2023 tavaszán immár 31. alkalommal ren-
dezte meg a Trapp Napot. A sportnap megvalósítása 

hagyományosan a végzős sport- és rekreációszervező 
szakos hallgatók vizsgafeladata.

Kovács-Jerney Ádám 

Lévai Ferenc 
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  Hogyan kerültél kapcsolatba a kaja-
kozással?
– Közel laktunk a Tisza-parthoz, 
ahol sokszor rendeztek kajak-kenu 
versenyeket, így ismerkedtem meg 
ezzel a sporttal. Gyerekként a szü-
leim sokszor levittek a vízhez. Előbb 
megtanultam úszni, aminek köszön-
hetően fejlődött az állóképességem. 
A kajakozásra – vagyis, hogy a vízen 
és egyben a természetben lehetek – 
egyfajta lehetőségként gondoltam. A 
számításom bejött: én lettem az első 
élsportoló a családban.

  A kitartás és edzés mellett mi kell még 
ahhoz, hogy valakiből sikeres élsportoló 
váljék?
– Úgy gondolom, több út vezethet 
a célhoz. Én mindig úgy tekintettem 
magamra, mintha vállalkozást építe-
nék azért, hogy a lehető leghatéko-
nyabb legyek. Azt hiszem, minden-
nap tenni kell egy lépést azért, hogy 
sikeres lehess. Ez a biztos recept.

„Mindenkiben ott van a példakép…” 
Birkás Balázs világ- és Európa-bajnok kajakozó, a Szegedi Tudományegyetem  
Mérnöki Kar végzős hallgatója már jól tudja, mi az, hogy siker, hiszen többször is 
volt benne része. Családjában ő az első élsportoló, emellett műszaki menedzsernek 
tanul, és a Magyar Honvédség Sportszázadánál szerződéses katona.
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  Hogyan készülsz a versenyekre?
– A felkészülésem nagy részét saját 
magam tervezem meg. Ezzel értem 
el, hogy a személyre szabott edzés a 
lehető legjobban érvényesüljön. Van 
csapatom, akik segítenek, de az edzés 
számolható részét magamnak rakom 
össze, és eddig egészen jó eredmé-
nyeket tudtam elérni vele. És bár ez 
még csak egy tanuló fázis, mégis azt 
láttam, hogy a legjobb teljesítmé-
nyem eléréséhez éppen ez, a tudatos 
terv kell. Az elmúlt években nagyon jó 
csapatokkal és edzőkkel dolgoztam, 
akiktől sokat tanultam, sok szakmai 
tapasztalatot szereztem.
  Melyik eredményedre vagy a legbüsz-
kébb?
– Két kedvenc évem volt, az egyik 
2016, amikor a riói olimpiára tarta-
lékos versenyzőként utazhattam ki. 
A másik a 2019-es év volt, amikor az 
Európa-játékokon a K1 200 méteren 

ezüstérmet szereztem. Európa-játé-
kokat csak négyévente rendeznek, 
és nekem nagyon motiváló volt sike-
resen szerepelni.
  Kik ösztönöztek eddig a legjobban éle-
ted során?
– Mindenkiben ott van a példakép, 
mindenkiben van olyan tulajdonság, 
ami példaértékű. Sok olyan isme-
rősöm van, akiktől el tudtam sa-
játítani olyan dolgokat, amelyek a 
hasznomra váltak az életben. A gye-
rekkoromból nagyon jó példa volt a 
nevelőedzőm, Almási Gergő, akinek 
a karaktere, embersége, jószívűsége 
motiváló volt, illetve tőle tanultam 
meg a kajakozás alapjait, amire a mai 
napig építkezem. Sokat köszönhetek 
még a középiskolai osztályfőnö-
kömnek, Erdélyi Eszter tanárnőnek, 
akinek a bátorsága, hozzáállása, a 
véleményéért való kiállása és a fel-
készültsége igazán példaértékű.

  A sport mellett műszaki menedzser-
nek tanulsz az SZTE Mérnöki Karon. 
Miért választottad ezt a szakot, és mi-
lyen terveid vannak a diploma megszer-
zése után?
– A sport mellett érdekeltek a mű-
szaki dolgok, és ez a szak olyan szé-
les spektrummal rendelkezik, hogy 
biztos vagyok benne, később tudok 
majd rá építeni. Gondolkodom a 
mesterszak elvégzésén is, de most a 
következő egy évben a sportolói kar-
rieremre szeretnék koncentrálni.
  Mindemelett a Magyar Honvédség 
Sportszázadánál vagy szerződéses kato-
na. Hogyan kerültél oda?
– Az ötletet a megélhetés biztosítása 
adta. A katonaságnak van egy kettős 
életpályamodellje, ez megtetszett, és 
jelentkeztem a szegedi toborzó iro-
dán. Egy év alatt elvégeztem a kikép-
zést, amit nagyon motiválónak talál-
tam. Utána lehetőség volt átkerülni 
a sportszázadhoz, ahol teljes alapki-
képzésben részesültem, majd részt 
vettem határvédelmi feladatokban, 
illetve kiképzésekben is segítettem. 
Izgalmas a katonaság, nagy moder-
nizáción esik át, úgyhogy szép jövő 
előtt áll. Szívesen segítek a sport-
százados toborzással kapcsolatban 
azoknak, akiket mindez érdekel.

Kovács-Jerney Ádám

Mátó Gábor
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Az SZTE MK 
természetbúvár
hallgatóját is
segítette 
Karikó Katalin
adománya

  A „Fish rearing with arthropod-based live food”, azaz 
„Halnevelés ízeltlábúakból álló élő eleséggel” című dolgozatát 
az SZTE Klebelsberg Könyvtár repozitóriuma befogadta. E 
természetközeli kutatások megvalósításában kik segítették?
– A dr. Karikó Katalin biológus Széchenyi-díj támogatásából 
megvalósuló kutatóprojekt foglalkozásaiba kapcsolódtam be 
a Csányi Alapítvány szegedi Természetbúvár Klubjában. A pro-
jekten belül az SZTE és az Új Nemzeti Kiválóság Program pá-
lyázatán elnyert kutatómunkához szükséges fotók elkészítését 
és mikroszkópos vizsgálatait, továbbá az algatermelő rendszer 
kiépítését célzó megfigyeléseimet az alapítványi társaim segít-
ségével végeztem.
  Kísérletről kísérletre hogyan vitt az 
útja az OTDK-sikerig? 
– Szakmai utamat a Szegedi Tudomány-
egyetem Mezőgazdasági Karán dr. Mo-
nostori Tamás főiskolai tanár mellett 
a Csányi Alapítvány mentora, az SZTE 
alumnusa, Mikics Péter egyengette. Az 
addigi eredményeimmel és az alapítványi 
csoporttal közösen készített fotókkal, kísérletekkel kiegészített 
dolgozattal és prezentációval az SZTE MK Tudományos Diák-
köri Konferenciáján első helyezést értem el.

  Miért ért az Országos Tu-
dományos Diákkörön külön-
díját az, ahogy leírta a ponty 
ivadékainak táplálását nagy 
vízibolhával és közönséges 
lisztbogár lárvákkal?

– Mert természetbarát megoldást kínálok. Előállítjuk az algát, 
azon fejlődnek a zooplankton élőlények, amiket megetetünk a ha-
lakkal. Mivel a halaknak nagyobb eleségforrásra is szükségük van, 
nekik lisztkukacot adunk, miközben a kukac ürülékét visszaforgat-
juk az algák számára, ez lesz a táptalajuk. A lisztkukaccal csak bú-
zakorpát és répát etetünk, így magas karotin- és foszfáttartalmú 
eleséget adunk a halaknak. Ennek eredményeit már a munkahe-
lyemen, a zsombói tápgyártó cégnél igyekeznek hasznosítani. 

Hogyan kísérletezte ki a pontyivadék nevelésének új 
és természetbarát módszerét, amit az OTDK külön-
díjjal jutalmazott? Miként készül a lepkeszárnyról 
olyan makrofotó, amelyen jól felismerhető a hímpor 
aranya? Ezt is megkérdeztük Turuczki Szabolcs Márk-
tól, az SZTE Mezőgazdasági Kar végzett agrármérnök 
mesterszakos hallgatójától.

HOGYAN KÉSZÜL A PÓKPORTRÉ?
A különböző bogarakról, rovarokról rétegfotózás-
sal készítenek portrét a Csányi Alapítvány szegedi 
Közösségi Házában. A Fotós Klub munkájához – 
Karikó Katalin adományából – spektívet, teleob-
jektívet, mikropozicionáló eszközt vásároltak. A 
természetfotósokat kismentorként segítő Turucz-
ki Szabolcs Márk, az SZTE MGK friss diplomása 
elmagyarázta: „A preparált állatról több kép is 
készült fordított optikás eljárással. Ez azt jelenti, 
hogy egy 10–50 milliméteres alapobjektívet for-

dítunk meg egy fordítógyűrű segítségével. Például, a lepkeszárnyat 
vagy a pókot behelyezzük egy derítőlap alá, és megvilágítjuk, majd 
szépen, lassan – az általunk készített sínen, mikropozicionáló segít-
ségével – mozgatjuk a gépet, és 50-60 képet készítünk az állatról. 
Mindegyik rétegről lesz egy kép. A sok rétegképet a Helikon Focus 
Pro szoftver összegzi egyetlen, minden részletében éles fotóvá. Így 
láthatjuk meg, hogy közelről egy lepke vagy egy pók mennyire szép.” Benczúr Anna

Sahin-Tóth István

Újszászi Ilona
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Először 2020-ban kapta meg a Szegedi Tudományegyetem Mező-
gazdasági Kar a Családbarát Hely bronz fokozatát, munkahely kate-
góriában, majd egy megújult, a különféle fokozatokat (arany, ezüst, 
bronz) már nem tartalmazó audit eljárásban, 2023-ban ismét el-
nyerte a Családbarát Munkahely címet. A Mezőgazdasági Kar 53 
pontot szerzett, így a tanúsítvány szerint: „A tanúsítási eljárás alá 
vont szervezet a Családbarát Hely Tanúsító Védjegy Munkahely ka-
tegóriájának birtoklására jogosult.”

Az audit eljárás szempontjai között szerepelt többek között, hogy a 
kar segíti-e a családos, gyermeket nevelő dolgozók munkáját, vala-
mint, hogy megteremti-e a rugalmas munkavégzési körülményeket 
a munkavállalóknak. 

– A védjegy megszerzéséért benyújtott pályázattal az SZTE Me-
zőgazdasági Kar vezetésének célja az volt, hogy a Kar egyébként 
is családias légkörének intézményesített formát adhasson, hogy a 
külvilággal is büszkén tudathassuk, hogy a Karon nem probléma, 
ha a munkavállaló kisgyermekes szülő, vagy ha valaki megváltozott 
munkaképességű, mert nálunk nemcsak teljes, hanem részmunka-
időben is lehet munkát vállalni – mondta dr. Jani Péter, az SZTE Me-
zőgazdasági Kar Dékáni Hivatalának vezetője. 

Ismét elnyerte a 
Családbarát Munkahely 
védjegyet az SZTE  
Mezőgazdasági Kar

Második alkalommal pályázott a Családbarát  
Magyarország Központ Nonprofit Közhasznú Kft.-
nél az SZTE Mezőgazdasági Kar a Családbarát 
Hely Tanúsító Védjegy elnyerésére – és ezúttal is 
nyert. 

Paplukács-Géczi Emese

Paplukács-Géczi Emese

23



  Nemrég megjelent a Mámor és halál 
című versesköteted. Mi ihlette, és mennyi 
időbe telt, míg megírtad?
– Körülbelül egy év alatt írtam meg, 
vannak benne régebbi és újabb versek 
is, viszonylag nagyobb időintervallum-
ból szemeztem. A könyv címe, úgy 
gondolom, egész jól lefedi a verseim 
témáját; a mámor alatt olyan dolgo-
kat kell érteni, amik jók: a szép napok 
mámora, a szerelem mámora és így 
tovább. Halál alatt pedig azok a dol-
gok értendők, amik nem annyira jók 
az ember életében. Ezekkel a versek-
kel és azok hangulatával azt akarom 
hangsúlyozni, hogy nincsen a világon 
olyan esemény, amit ne lehetne egy 
kis mámorral és egy vállrántással el-
intézni. Nem akarom megmondani az 
olvasónak, hogy mit gondoljon, abban 
hiszek, hogy minél többféleképpen 
értelmeznek egy verset, az annál jobb 

lesz. A jól ismert 
kérdés – va-
gyis, hogy „Mire 
gondolt a köl-
tő?” – teljesen 
lényegtelen és 

fölösleges. Az ihletről pedig talán csak 
annyit, hogy imádom Szegedet és a 
szegedieket, a legtöbb versemet ez a 
város és az itt élő emberek ihlették és 
ihletik. 
  Melyik a legkedvesebb versed azok 
közül, amelyek ebben a kötetben megje-
lentek? 
– A legkedvesebb talán a záró köl-
temény, aminek a címe: A Mámor és 
Halál költője vagyok. Egyik versem sem 
szól úgy rólam, a világszemléletemről, 
mint ez. Egyfajta ars poetica.
  Milyenek voltak az eddigi visszajelzé-
sek? Nem sokan mondhatják el magukról, 

hogy húszéves korukban saját verseskö-
tettel rendelkeznek. 
– Eddig nagyon pozitív visszajelzé-
seket kaptam. A meglepő számomra 
az volt, hogy nem feltétlenül ugyan-
azokat a verseimet emelik ki az em-
berek, hanem mindenki megtalálja a 
kötetben a hozzá legközelebb álló, a 
neki legjobban tetsző néhányat. Ez ki-
mondhatatlanul jó érzés.
  Milyen célok, tervek állnak előtted a jö-
vőre nézve, úgy a tanulmányaidra, mint 
a hobbidra való tekintettel?
– Természetesen nekem is, mint oly 
sok csoporttársamnak, a legfőbb célom, 
hogy a tanulmányaim befejezése után a 
szegedi orvosok sorát erősítsem. Jelen-
leg a belgyógyászat felé kacsintgatok. A 
hobbimat illetően jelenleg egy új köte-
ten dolgozom, amely várhatóan egy év 
múlva jelenik majd meg. A versírást so-
sem fogom abbahagyni, egyrészt azért, 
mert jó hallani, ha egy-egy versem segít 
valakinek, vagy akárcsak elgondolkodtat 
valakit, másrészt azért, mert magam is 
nagyon élvezem.

Szédületbe
ejtő versek
Orvos akar lenni, és verseket szeretne írni még jó so
káig – Tatár Botond, a Szegedi Tudományegyetem 
SzentGyörgyi Albert Orvostudományi Kar elsőéves 
orvostanhallgatója nemrégiben mutatta be első verses
kötetét, ami a Mámor és halál címet kapta. A mindössze 
húszéves szegedi fiatal tele van erővel, energiával, ten
ni akarással és irigylésre méltó pozitivitással. Életfilo
zófiája: mámorral fűszerezve minden egy kicsit jobb. 

Zentai Péter

Pósa Tamara
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– A fejlesztés előkészítése és lebonyolítása az egyetem 
műszaki, valamint beszerzési igazgatóságának közre-
működésével zajlott. A rövid határidő ellenére sikerült 
mindent időben megszervezni ahhoz, hogy július elsején 
kezdetét vehesse a felújítás. A kollégium valamennyi szo-
bája új bútorzatot kapott, emellett a parketta is felújításra 
került. Ötvennégy négyágyas szoba alakult át háromágy-
assá, valamint hat kétágyas és öt egyágyas szoba be-
rendezése újult meg, a férőhelyek száma összesen: 179. 
A felújításnak köszönhetően a szobák komfortosabbá, 
szellősebbé és modernebbé váltak – összegezte Révész 
Gábor, a Jancsó Miklós Kollégium igazgatója, aki kiemelte: 
az órákra és vizsgákra való felkészülést a tanulószobák, 
a rekreációt, a szórakozást és a kikapcsolódást az intéz-

mény saját konditerme, illetve közösségi terei és udva-
ra biztosítják. A kollégiumban élők tanulmányi átlagának 
eredménye azt mutatja: a feltételek adottak ahhoz, hogy 
azok, akik az orvos- egészségtudományi képzési terüle-
tet választják, biztonságos és hallgatóbarát körülmények 
között tanuljanak.

A beruházásra a Szegedi Tudományegyetem 136 millió 
forintot fordított. A költségeket a Szent-Györgyi Albert 
Orvostudományi Kar 124 millió forinttal, a fennmaradó 
12 millió forintot az egyetem kollégiumi keretből támo-
gatta. A felújításra tavaly júliusban és augusztusban ke-
rült sor, a Gyulai Fafém Bútor Zrt., valamint a Bertók és 
Társa Kft. kivitelezésében.

Több mint 136 millió forintból újult meg a Szegedi Tudomány-
egyetem Szent-Györgyi Albert Orvostudományi Kar Jancsó Miklós  
Kollégium.

Megújult a szegedi 
Jancsó Miklós Kollégium

Bobkó Anna 

Pósa Tamara 
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  Miért az SZTE-re jelentkeztél? 
– Vidéki nagyvárost kerestem továbbtanulásom helyszínének, 
mert Budapest zsúfoltsága nem volt vonzó számomra. Sze-
gedet korábbi osztálykirándulásom, illetve földrajzversenyek 
emlékei tették vonzóvá. Ezeken a versenyeken találkozhattam 
az SZTE hallgatóival, akik szimpatikusak voltak. Érezhető volt, 
hogy szeretnek ide járni, látszott, hogy megtalálták a helyüket. 
Középiskolásként az egyetem által szervezett Jakucs László 
Nemzetközi Földrajzversenyen csapattársaimmal többször is 
elindultunk. Ez a sokoldalú, többféle tudást igénylő megméret-
tetés nagyon tetszett. Négy éven keresztül a döntőbe mindig 
bejutottunk, amelyet két alkalommal sikerült megnyernünk, és 
ez szintén befolyásolta a választásomat. Ezenkívül, nem utol-
sósorban, tetszett a város hangulata is. 
  Milyen sikereket értél el tanulmányaid során? 
– Sikernek élem meg, hogy részt vehettem a Jakucs-verseny 

szervezésében immár második 
alkalommal, ezáltal új ismeretsé-
gekre tettem szert. Emellett idén 
az OTDK-n különdíjas lettem, és 
rengeteg élménnyel gazdagod-

tam a konferencia során. E dolgozatom eredményeként lehe-
tőségem nyílt arra, hogy külföldre utazzak, és részt vegyek a 
dolgozatom témájával kapcsolatos kutatásban. Mindig bátran 
fordulhatok oktatóimhoz, akik segítőkészségét, szakmaiságát 
nagyra értékelem. 
  Mi a legjobb a szegedi egyetemen szerinted? 
– Nagyon tetszik, hogy a változatos programok között bár-
ki megtalálhatja a számára érdekeset. Örülök, hogy a tanulás 
mellett tudok időt szakítani a sportra is. Szakkollégiumban 
lakom, amely rendszeresen helyt ad olyan előadásoknak, be-
szélgetéseknek, amik többletinformációval látják el a hallga-
tókat. Emellett nagyon tetszik a gyakorlatias oktatás is, ami a 
karon folyik: a terepgyakorlatok egyedivé teszik a szakot, mely 
nemcsak plusz tudást ad, hanem nagyon jó hangulatot is ge-
nerál. A tanulás mellett jut idő a szabadidő kellemes eltöltésére 
is. A diákkedvezményeket igénybe tudom venni az éttermek-
ben, kávézókban, szórakozóhelyeken. 
  Milyen terveid vannak a jövőre nézve? 
– Az alapszak elvégzése után geoinformatika mesterkép-
zésre szeretnék menni. Távolabbi terveim között szerepel a 
PhD-fokozat megszerzése, majd a munkaerőpiacon való el-
helyezkedés.

Versenyzőből szervező, 
diákból hallgató 

Vincze Ákos, a Szegedi Tudományegyetem Természettudományi és Informatikai 
Kar másodéves, földrajz szakos hallgatója geoinformatika specializáción. Szeged-
del és a Szegedi Tudományegyetemmel középiskolásként ismerkedett meg, négy 
éven át ugyanis minden évben bejutott a döntőbe, kétszer pedig sikerült győznie 
is az SZTE TTIK Földrajzi és Földtudományi Intézet által szervezett, Jakucs László 
Nemzetközi Középiskolai Földrajzversenyen – eddig elért legnagyobb sikerei két-
ségkívül az SZTE-hez köthetők. 

ESZKÖZ AZ ŰRBEN
A Szegedi Tudományegyetemen ko-
rábban is voltak űrkutatáshoz kap-
csolódó projektek – például mikrog-
ravitációban végzett kísérletek, illetve 
űrorvoslással is foglalkozott az orvosi 
kar –, most pedig az informatika terü-
letén, egy műholdon az űrbe juttatott 
eszköz fejlesztésében vettek részt az 
SZTE kutatói. 

A BME projektjéhez kapcsolódva, 
annak jelentős anyagi támogatásá-
val a Szegedi Tudományegyetem kü-
lönleges kutatási területtel színesíti 
innovációs palettáját: egy űrkutatá-
si projekthez kapcsolódnak az SZTE 
TTIK informatikusainak fejlesztései. 
Az amerikai üzletember, Elon Musk 
rakétája által a világűrbe juttatott 
kisműhold fedélzetén elhelyezett 
eszközzel a Szegedi Tudományegye-

Újabb területen kapcsolódott be az űrkutatásba 
a Szegedi Tudományegyetem

Zentai Péter 

Lévai Ferenc 
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temen készült önálló kísérletek is a 
világűrbe kerültek 2023. június 22-én. 
Az eszközről érkező jeleket az SZTE 
PhD-hallgatója, Kiss Ádám a saját 
maga által épített vevőberendezéssel 
Magyarországon elsőként fogta be.

A BME Szélessávú Hírközlés és Vil-
lamosságtan Tanszék munkájának 
eredményeként elkészült a MRC-100 
elnevezésű kisműhold. Nevét a Mű-
egyetemi Rádió Club tiszteletére kap-
ta, amely 2024-ben lesz százéves. 
Az új űreszköz a SMOG sorozat leg-
nagyobb méretű műholdja. 2021 
novemberében kapcsolódott be az 
SZTE az MRC-100-as projektbe. Sa-
ját kísérlet létrehozása volt a célja a 
szegedi egyetemen kialakított csa-
patnak, amelyet dr. Mingesz Róbert, 
az SZTE TTIK Műszaki Informatika 
Tanszék adjunktusa vezetett.

A Mérnöki Kar, illetve a Természettudo-
mányi és Informatikai Kar együttmű-
ködése során először egy olyan modul 
készült el, mely a hőmérsékletmérés 
megbízhatóságát vizsgálja az űrbéli 
körülmények között. A Mechatronikai 
és Automatizálási Intézet részéről Mé-
száros Attila és Bálint Ádám vett részt 
a fejlesztésekben, feladatuk elsődle-
gesen a műholdmodul hardverének 
tervezése volt, valamint a chip hiány 
idején ők voltak, akik be tudták sze-
rezni a kritikus alkatrészeket. Az Infor-
matikai Intézet részéről Tönköly  Andor, 
Mingesz Róbert, Mellár János, Makan 

Gergely és Halmai Dániel vett részt a 
fejlesztésben, a beágyazott szoftver 
megírása, valamint a modul tesztelése 
volt az elsődleges feladatuk.

VEVŐEGYSÉG  
A FÖLDÖN
Az ötlet egyszerű volt: ha van SZTE-s 
kísérlet az űrben, akkor saját antenn-
ával is le lehetne tölteni annak adatait. 
Végül egy újszegedi helyszínt, az SZTE 
Biológia Intézet tetejét választották, 
ahol a megvalósítást az SZTE IKIKK 
tette lehetővé, illetve az iparból a 
 Csiha Zrt. támogatta.

– A különböző mesterséges környe-
zeti zavarok megnehezíthetik a rádi-
ós vételeket. Annak érdekében, hogy 
a lehető legtöbb kísérleti eredményt 
tartalmazó adatcsomagot tudjuk 
venni a belvárostól távolabb, az új-
szegedi SZTE Biológia Intézet tetején 
helyeztük el az antennákat és a hoz-
zá tartozó egyéb berendezéseket is. 
A telepítést egy mérés is megelőzte, 
ahol egy speciális műszerrel – úgyne-
vezett spektrumanalizátorral – meg-
vizsgáltuk, milyen jelek találhatók a 
levegőben. A műszert (a többi építés-
nél használt műszerhez hasonlóan) a 
Műszaki Informatika Tanszék biztosí-
totta – mondta el Kiss Ádám, az SZTE 
PhD-hallgatója.

A későbbiekben például SZTE-s fej-
lesztésű, kutatási célú magaslégköri 
ballonok követésében is fontos sze-
repet játszhatnak a mostani eredmé-
nyek.
– Meglehetősen egyedi érzés, amikor 
az ember munkáját kilövik a világűrbe. 
Néhány lelkes hallgatóval volt szeren-
csém együtt nézni a SpaceX élő köz-
vetítését. Izgalmas pillanatok voltak. 
Mi a SZTE-n nem érzékeltünk jelentős 
csúszásokat. Habár a SpaceX minimá-

lisan elhalasztotta a fellövést, ezt nem 
tartjuk érdemi döccenőnek – mondta 
el érzéseit a projekttel kapcsolatban 
az SZTE diákmodul projektvezetője.

A szegedi kísérletek segítségével 
a műholdakban zajló időzítésekről, 
hőmérsékleti viszonyokról és egy bi-
zonyos típusú műszer megbízható-
ságáról kaphatnak majd adatokat a 
kutatók.

Kovács-Jerney Ádám

Lévai Ferenc 

27



Az Eubility Group Kft. megalapítása óta 
elhivatottan dolgozik azért, hogy a 
mikro-, kis-, közép- és nagyvállala-
tok, illetve önkormányzatok, egye-
temek és nonprofit szervezetek 
visszatérítendő, valamint vissza 
nem térítendő hazai, illetve euró-
pai uniós forrásokhoz juthassanak 
értékteremtő projektjeik megva-
lósításához. Számtalan jelentős, 
innovatív kezdeményezést vittek 
sikerre, munkatársaik többsége év-
tizedes szakmai tapasztalattal rendel-
kezik, eredményeik magukért beszélnek. A 
vállalkozás több mint egy évtizedes sikerének a 
kulcsa az évek során felhalmozott szakmai tudás 
és tapasztalat, valamint az ambiciózus, ösz-
szeszokott csapat.
 
Az elmúlt években több jelentős 
kutatás-fejlesztési és innovációs 
projekt előkészítésében, kidolgo-
zásában és megvalósításában vet-
tek részt, de ezek közül is mindig 
kiemelkednek azok az együttmű-
ködések, ahol tökéletes szakmai 
összhang van a partnerek között. 
A Szegedi Tudományegyetemmel 
pontosan ilyen a közös munka: moti-
váló, gördülékeny és minden részletében 
rendkívül eredményes. Kivételes felkészültség-
ről, szakértelemről tett tanúbizonyságot számtalan 
esetben az egyetem, mint vállalati ügyfeleink konzor-
ciumi partnere. Az Eubility Group Kft. csapatának is 
fontos mérföldkőnek számít olyan projektekben dol-
gozni, mint amit az elmúlt évek és a folyamatban lévő 
együttműködések jelentettek.
 
Az Eubility Group Kft. szolgáltatásspecifikus gondol-
kodásmódja, rugalmassága, megfelelő szakmai felké-
szültsége minden esetben tud segíteni az ügyfeleiknek 
a fejlesztési igények felmerülésétől kezdve, a projekt 
előkészítésén át, a pályázati tanácsadáson keresztül, 
illetve a folyamat fontos részét képező pályázati pro-
jektmenedzsmenti tevékenységben is.

A gazdaságfejlesztés, valamint a turiszti-
kai célú fejlesztések mellett az elmúlt 

évek során a vállalkozás életében 
központi szerepbe került az egye-
temi és vállalati kapcsolatok erősí-
tésének támogatása.

Az Eubility Group Kft. jelentős 
tapasztalatra tett szert a válla-
lat-egyetem együttműködések 
mechanizmusairól, az azokban 
rejlő lehetőségekről. Rendelkezé-

sére áll az olyan komplex tudás, amely 
a vállalati kapcsolatok professzionális me-

nedzsmentje, az egyetemek számára is ered-
ményes tudáshasznosítás tervezése és végrehaj-

tása során felmerülő kihívásokra adekvát 
válaszokat képes biztosítani az intéz-

mények számára. 

A vállalkozás tapasztalata és a 
meggyőződése, hogy a felsőokta-
tásban ott a potenciál arra, hogy 
az innováció XXI. századi motorja-
iként a valódi fejlődés katalizátorai 
legyenek, de ehhez bátor vízióra és 
a víziót megvalósítani képes, elkö-
telezett szakemberekre van szük-

ség. A Szegedi Tudományegyetem 
többek között ebben kiemelkedő: mindig 

is nyitottan állt a piacvezérelt stratégiai együtt-
működésekhez, és ennek a jelentőségét, erejét nem 

lehet eléggé hangsúlyozni. 
(X)

1013 Budapest, Pauler u. 2.
info@eubility.eu

Közösek az értékeink: 
szaktudás, elkötelezettség,  
innováció és ambíció
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A GE HealthCare orvostechnológiai berendezések, digitális 
és diagnosztikai megoldások révén segíti az egészségügyi 
dolgozókat abban, hogy intelligens eszközök, alkalmazások, 
adatok, elemzések és szolgáltatások segítségével gyorsabb 
és megalapozottabb döntéseket hozhassanak. 

A GE HealthCare egy 18 milliárd dolláros üzletág, amely több 
mint 100 éve világszerte 51 000 alkalmazottal szolgálja a be-
tegeket és az egészségügyi szolgáltatókat. Képalkotó diag-
nosztika, ultrahang, betegfigyelő berendezések és molekuláris 
diagnosztika üzletágai együttesen segítik a betegellátás fejlő-
dését a diagnózis felállításától kezdve, a kezelésen át, a moni-
torozásig. A vállalat éves szinten 1 millárd dollárt költ egész-
ségügyi innovációs megoldások kutatás-fejlesztésre, illetve 
világszinten 11 ezer jóváhagyott szabadalommal rendelkezik.

A GE HealthCare Magyarországon
A vállalat Magyarországon közel 25 éve van jelen, és mára 
az egyik legnagyobb, iparágon belüli tevékenységek és szol-
gáltatások széles körű spektrumát lefedő medtech vállalata. 
Telephelyein, Budapesten, Szegeden és Pátyon magasan 
képzett szakemberei az orvosi képalkotás, a betegellátáshoz 
kapcsolódó munkafolyamat-kezelés és a mesterséges intel-
ligencia egészségügyben történő alkalmazásán dolgoznak. 

Világszintű szoftverfejlesztési 
és innovációs központok
Magyarországon a GE HealthCare az innovatív, digitális meg-
oldásairól ismert. A hazai csapat nevéhez számos, személyre 
szabott orvoslás megvalósítását lehetővé tévő onkológiai, 
kardiológiai és radiológiai, illetve további egyéb egészség-
ügyi alkalmazás fűződik, ezek mellett Budapest és Szeged ad 
otthont a GE HealthCare legnagyobb európai adattudományi 
csapatának is. A multidiszciplináris csapatok több mint 140 
kiemelkedő akadémiai és klinikai partnerrel dolgoznak együtt 
szerte Európában a gyorsabb és hatékonyabb diagnosztikai, 
kezelési és betegellátási megoldások fejlesztése terén. A 
Szegedi Tudományegyetemmel történő stratégiai együtt-
működés a kutatás-fejlesztés, oktatás, termék-validálás te-
rületén közel 20 éves múltra tekint vissza, és számos sikeres 
alkalmazás köszönhető az együttműködésnek.  

Globálisan elért innovációs ereményeinket is jól tükrözi, hogy 
a magyarországi adattudományi csapat fejlesztette az első, 
Amerikai Élelmiszer- és Gyógyszerügyi Hivatal (FDA) által 
is jóváhagyott, mesterséges intelligencia alapú applikációt, 
amely a röntgenkészüléken fut, és képes beazonosítani a 
tüdőelváltozásokat, jelezve például a légmell (pneumothorax) 
kialakulásának veszélyét. E csapat érdeme szintén az FDA ál-
tal jóváhagyott algoritmus is, amely automatikusan kijelöli a 
páciens lélegeztetőcsövét a mellkasi röntgenképeken. Ezek 
a megoldások kiemelkedő segítséget nyújtanak az egész-
ségügyi dolgozók számára a kritikus állapotban lévő betegek 
hatékony ellátásában. 

Regionális központok az értékesítés, 
szerviz és szolgáltatások területén
Az innovatív fejlesztések, a közép- és kelet-európai régió ér-
tékesítési és szervizfeladatainak ellátása mellett a budapesti 
központ nyújtja a GE HealthCare EMEA (Európa, Közel-Kelet 
és Afrika) régió részére a szolgáltatóközponthoz tartozó fel-
adatokat, mint a pénzügyi szolgáltatások, ügyfélszolgálat, 
belső értékesítés és egyéb támogató feladatok. 

Emellett a régió egészségügyi intézményeit támogató szer-
vizmérnökök szakmai tudására épülve Budapesten működik 
a GE HealthCare Európai Tréning Központja, amely évente 
több száz szervizmérnök képzését végzi.

Regionális Szerviz és Felújítási Központ
A Pátyon található Regionális Szerviz és Felújítási Központ-
ban az Európából érkező orvosi berendezések javításával, 
felújításával és újrahasznosításával foglalkoznak. Magyar 
szakembereik helyben javítják a régióból érkező GE Health-
Care orvosi készülékek széles skáláját. 

(X)

További információ: www.gehealthcare.hu

Több mint 100 éves tapasztalattal 
az egészségügy fejlesztéséért
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Az iroda további feladata a nemzet-
közi partnerekkel való kapcsolattar-
tás. Papp Zsuzsanna eddigi profilja 
leginkább ehhez volt köthető, mivel 
az elmúlt három évben az SZTE egyik 
zászlóshajó projektjében, a EUGLOH 
Szövetségben tevékenykedett, a bel-
ső és külső kommunikációt segítette 
a Szövetség egyik szegedi nagykö-
veteként (Staff Ambassador). Ezek 
a tapasztalatok hasznosak lesznek 
számára az American Corner munká-
jának irányítása során is.

  Mi az SZTE American Corner kül-
detése?
– Az American Corner Szeged modern 
és barátságos közösségi tér, amely 
2018-ban nyitotta meg a kapuit a 
Szent-Györgyi Albert Agóra harma-
dik emeletén. Egyik küldetése, hogy a 
helyszínen elérhető eszközökkel, tar-
talmakkal, angol nyelvű könyvtárával 
és változatos programokkal közelebb 
hozza az Amerikai Egyesült Államok 
kultúráját és társadalmát a helyi 
közösség számára, emellett szoro-

Papp Zsuzsanna,
az American Corner Szeged
igazgatója

2023. március 3-tól újra nyitott a Szent-Györ-
gyi Albert Agóra, amelyben új igazgatóval kezdte 
meg működését az American Corner Szeged. Papp 
Zsuzsanna 2020 tavasza óta dolgozik az SZTE 
Nemzetközi és Közkapcsolati Igazgatóságán, 
ezen belül eddig a Nemzetközi Beiskolázási Iroda 
csapatát erősítette. Az iroda tevékenységei közé 
tartozik a nemzetközi hallgatók beiskolázásával 
kapcsolatos kommunikációs, marketing és ope-
ratív feladatok ellátása, valamint a nemzetközi 
hallgatóknak tartott nyílt napok és orientációs 
programok szervezése és lebonyolítása. 
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san együttműködik az 
SZTE-vel, a város és a 
régió középiskoláival és 

civil szervezeteivel. A 
Corner ezen kívül 
EducationUSA 
Tanácsadói Köz-
pontként is mű-

ködik, így pontos 
és naprakész in-

formációkkal szolgál 
azok számára, akik az 
Egyesült Államokban 
tervezik a továbbta-
nulást. Az érdeklődők 
számára lehetőség 
van arra, hogy sze-
mélyes konzultáció 

során alaposabban 
megismerjék a lehetőségeket és a je-
lentkezésük benyújtásának feltételeit.

  Mi az Ön küldetése?
– A legfontosabb küldetésem, hogy 
eddigi vezetőihez hasonlóan folytas-
sam az American Corner sikeres mű-
ködését. Célom az, hogy újult erővel 
induljanak be a heti rendszerességgel 
szervezett programok, és ezeket 
további sikeres kezdeményezé-
sek kövessék majd. A fiatalabb 
korosztály (11+) számára 
minden szerdán játékos és 
interaktív angol nyelvű tár-
salgási programot szerve-
zünk ChitChat Kids Club néven, 

csütörtökönként pedig egy amerikai 
előadó által vezetett Conversation 
Clubban várjuk a visszatérő és új ér-
deklődőket. Nyelvvizsgára felkészítő, 
angol nyelvű könyveket is lehet köl-
csönözni nálunk. Viszonylag új kezde-
ményezés a nők szerepének erősíté-
sére hivatott Women Lead esemény, 
amelyre minden alkalommal női ve-
zetők hoznak egy-egy aktuális témát. 
Biztatok mindenkit, hogy bátran kö-
vesse az American Corner Facebook- 
és Instagram-oldalát – mindkét eset-
ben @americancornerszeged néven 
–, itt naprakészen áll rendelkezésre 
információ az aktualitásokról.

  Mit tart a legfontosabbnak a Corner 
és a saját munkájában?
– Nehezen tudnék egyetlen konkré-
tumot kiemelni, hiszen az American 
Corner valamennyi célkitűzése ki-
emelt jelentőségű. Épp ugyanolyan 
fontosnak tartom azt, hogy egy a 
jövőjét tudatosan tervező diák min-
den, a továbbtanulásához szükséges 
elérhető segítséget megkapjon, mint 
azt, hogy az ember találjon befogadó 

közösséget, ahol új tudásra, kész-
ségekre és friss perspektívákra 

tehet szert, vagy épp a leg-
hétköznapibb témák megvi-
tatása közben gyakorolhatja 
az angol nyelvet, emellett 
életre szóló barátságokat 

köthet.

  Miért ajánlja az 
American Cornert az 
SZTE hallgatóinak?
– A legnagyobb öröm-
mel várjuk a SZTE min-
den polgárát! Az American Corner 
Szeged nyitva áll mind a magyar, mind 
a nemzetközi hallgatók számára. A 
programok ingyenesen látogathatók, 
tárt karokkal várjuk a visszatérő és 
új egyetemista látogatóinkat, akár 
programra érkeznek, akár csak egy 
könyvet kölcsönöznének ki.

Kovács-Jerney Ádám 

Lévai Ferenc 
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  Honnan ered a kínai kultúra iránti érdeklődése?
– Középiskolás koromban egyfajta sugallatra fordultam a 
keleti kultúrák felé, amit azóta sem bántam meg. Igazi sze-
relem volt ez első látásra a kínai nyelvvel és a kínai kultúrá-
val. A hazai felsőoktatás lehetőségeit igyekeztem kiaknázni, 
és mindent megtanulni, amit csak lehet itthon. Ettől függet-
lenül, amikor személyesen, Kínában tapasztaltam meg, amit 
addig csak a tankönyvekben olvastam, akkor azért engem is 
sokként ért ennek az ősi civilizációnak a kulturális ereje és 
sokszínűsége. 
  Mely tapasztalatok, kapcsolatok segíthetik igazgatói munkáját?
– Úgy érzem, most jött el az ideje, hogy vezetői pozícióban 
is kipróbáljam magam, ezen a területen teljesedhetne ki az 
eddigi munkám. Legfőbb célom, hogy kapcsolatokat teremt-
sünk és megtaláljuk a legrövidebb, illetve leghatékonyabb 
utat a kínai partnerekkel. Ez a Szegedi Tudományegyetem 
számára azért fontos, mert önmagában az, hogy itt műkö-
dik egy Konfuciusz Intézet, nagyon sokat jelent azoknak a 
kínai egyetemistáknak, oktatóknak, akik azon gondolkod-
nak, hogy Európába jöjjenek. Ez számukra olyan biztosíték, 
ami miatt sokkal szívesebben jönnek ide, mint egy olyan 
egyetemre, ahol nincs ilyen intézmény. A másik oldalról pe-
dig igyekszünk minél több lehetőséget biztosítani a magyar 
hallgatóknak, hogy eljussanak Kínába hosszabb-rövidebb 
időre, például a nyári egyetem program segítségével.
  Az egyetemen jelenleg milyen feladatokat lát el a Konfuciusz 
Intézet?
– Kínai nyelvoktatáshoz biztosítunk tantermet, oktatási 
anyagot, kurzusokat és oktatókat is. Segítünk a hallgatók-
nak a nyelvvizsgákra való felkészülésben. Ebben a félévben 

tíz kínai oktatóval dolgo-
zunk együtt az SZTE-n, 
egy kihelyezett oktatónk 
pedig a Budapesti Gaz-
dasági Egyetemen (BGE) 

tanít kínai nyelvet. Ezenfelül kínai kultúrát népszerűsítő 
programokat szervezünk, és biztosítjuk a kapcsolatot a Sa-
nghaji Nemzetközi Tanulmányok Egyetem (SISU) és az SZTE 
között, valamint, ha kínai partnerrel, intézménnyel koope-
rál az egyetem, kínai delegáció érkezik, akkor is szívesen 
közvetítünk, illetve segítünk a kapcsolatfejlesztésben.
  Melyek a legfontosabb céljai igazgatóként?
– A két tanítási nyelvű iskolák működésének előkészítését 
még az előző igazgató kezdte el. Ezt a folyamatot szeret-
ném végigvinni, mert ez komoly előrelépés lehet a kínai 
nyelv és kultúra megismertetésében. A másik fontos és 
aktuális feladatunk, hogy visszatérjünk a személyes jelen-
léttel zajló oktatáshoz és rendezvényekhez. A Panda Nap, 
a kalligrafia oktatás és festészet oktatásunk, a Füvészkert-
ben a Lótusz Napokhoz kapcsolódó programjaink is nagyon 
népszerűek, ezeket szeretnénk ismét kihozni a virtuális 
térből. Célunk az is, 
hogy minél több ér-
deklődőnek segít-
sünk abban, hogy 
eljussanak Kínába 
tanulni, tapaszta-
latokat szerezni, 
és átélhessék en-
nek a csodálatos 
országnak az in-
ten zitását, kü-
lönlegességét.

Zoltai Alexandra geopolitikai szakértő, aki Kí
nában szerzett tapasztalatait és kiterjedt kap
csolatrendszerét is kamatoztathatja új pozíció
jában. Célja, hogy a fiatalokhoz, így az SZTE 
hallgatóihoz is közelebb hozza a kínai kultúrát, 
nyelvet. 

Színes programkínálatot, 
magas szintű nyelvoktatást ígér 
az SZTE Konfuciusz Intézet 
magyar igazgatója, Zoltai Alexandra

Kovács-Jerney Ádám 

Lévai Ferenc 
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  Hogyan került kapcsolatba a Szegedi Tudományegyetemmel?
– A SISU szorosan együttműködik a Szegedi Tudomány-
egyetemmel a Konfuciusz Intézet fejlesztésében. Figye-
lemmel kísértem az intézetben zajló nyelvi oktatást és a 
kulturális kommunikáció előmozdítására irányuló erőfe-
szítéseket. Sokat hallottam erről kollégáimtól és néhány 
tanítványomtól, akik a „kínai nyelv, mint idegen nyelv taní-
tása” szakon tanulnak. Régóta csodálom a Szegedi Tudo-
mányegyetem tudományos kiválóságát is. Amikor a SISU 
új kínai igazgatót keresett, úgy gondoltam, hogy megfe-
lelek a kihívásnak, és szívesen vállalnám, hogy megosz-
szam a nyelvi és kulturális sokszínűség szépségében rejlő 
örömömet, és egy elkötelezett csapat tagja legyek. Örü-
lök, hogy a Szegedi Tudományegyetem is elfogadta a SISU 
személyválasztását.
  Mit tart a legfontosabbnak az SZTE Konfuciusz Intézet igaz-
gatói munkájában?
– A kapcsolódást. A kapcsolatok felfedezését, építését és 
fenntartását tartom a legfontosabbnak igazgatói munkám 
során. Bízom benne, hogy Zoltai Alexandra nyelvi és iro-
dalmi oktatási szakértelmével tovább tudjuk vinni elődeink 
szellemiségét és elképzeléseit. Továbbra is ápoljuk kapcso-
latainkat, minőségi – és szórakoztató – kínai nyelvoktatást 
biztosítunk, HSK és más nyelvvizsga-teszteket szervezünk, 
segítjük a diákokat és a tanárokat ösztöndíj-lehetőségek 
megszerzésében és versenyeken való indulásban, emellett 
kulturális élményeket kínálunk a helyi közösségnek. Törek-

szünk rá, hogy a lehető legjobban megismerjük a magyar 
kultúrát. Ugyanakkor több embert és akadémiai cse-

reprojektet szeretnénk feléleszteni, illetve kezdemé-
nyezni. Én is tanulok magyarul olvasni – fon-

tosnak tartom, hogy az emberek nevét minél 
előbb jól olvassam. Szókincsem legújabb 
kiegészítése, hogy hogyan mondjuk ma-
gyarul azt a szót: „Panda”. 

  Mik az eddigi tapasztalatai Magyar-
országról és Szegedről, illetve a Szegedi 
Tudományegyetemről?
– Először vagyok Magyarországon, 
Szeged azt nyújtotta, amit vártam, 
sőt még többet: a napsütést, a nagy 
ablakokat, az ünnepélyesség és az 
ünnepség harmonikus egyensúlyát. 
Különös érdeklődést keltettek ben-
nem az itteni lakóházak nagy kapui. 
Tetszik, hogy változatosak, és olya-
nok, mint a néma mesemondók.  
A következő nagy pro jekt a listámon 
a Sze gedi Tudomány egye-
tem prog ramjainak, ren dez-
vényeinek, pro fesszo rainak, 
értékeinek, hosszú távú cél-
jainak megismerése, mély 
meg értése. Ennek tükrében 
újra átgondolhatjuk az SZTE 
és a SISU kapcsolatát. Remél-
jük, Zoltai Alexandrával, magyar 
igazgatónkkal további együtt-
működési lehetőségeket találunk 
a két egyetem, illetve a városok 
és régiók között. Szeretném megtapasztalni 
az egyetem akadémiai lendületét, pezsgő 
kulturális életét – ezt segítheti, hogy már 
ideérkezésemkor meg-
kaptam a könyvtári 
igazolványomat is.

Wang Rui ÉszakKínában született, 2002ben 
költözött Shanghaiba, ahol angol nyelven tanít 
a Shanghai International Studies Universityn 
(SISU). Kutatási területe az angol irodalom, 
doktori disszertációját Margery Kempe köny
véből írta, amely valószínűleg az első életrajzi 
kötet volt angol nyelven. 

A kapcsolódást 
tartja legfontosabbnak 

az SZTE Konfuciusz Intézet 
új, kínai igazgatója

Kovács-Jerney Ádám

Lévai Ferenc
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Az SZTE Junior Akadémia a Pro Talentis Universitatis Alapítvánnyal, 
Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzatával és egyre bővülő part-
nerhálózatával együttműködve ösztöndíjakkal támogatja a tehetsé-
ges fiatalokat. 

A középiskolások az Esélyt a középiskolás tehetségeknek ösztöndíjra; 
az SZTE Eötvös Loránd Kollégium által koordinált Tehetség-HÍD Prog-
ramjára pályázhatnak, valamint bekerülhetnek a Junior Nagykövet Prog-
ramba, amely a közösségi munkáért cserébe ingyenes, emelt szintű 
érettségi felkészítő tanfolyamon való részvételt tesz lehetővé. Az 
akár 150 ezer forintos egyszeri támogatást jelentő START ösztöndíjra 
pedig azok jelentkezhetnek, akik első helyen jelölik meg az SZTE-t a 
felvételi eljárás során. 

Tehetséges egyetemistaként a Kiválósági listán a helyed! Az alap-, 
mester-, valamint az osztatlan képzések hallgatóinak, a sportolók-
nak és a művészeknek járó elismerések mellé 20 és 100 ezer forint 
közötti Talent ösztöndíjak társulnak. Emellett folyamatosan bővülő 
partnerhálózatának köszönhetően a Tanács és az Akadémia vállalati 
ösztöndíjakat is hirdet. 

A két kurzusból álló, Tanítsunk Magyarországért! Program keretein belül 
az egyetemisták általános iskolás diákokat mentorálhatnak havi 35 
ezer forintos ösztöndíjért cserébe. 

Ösztöndíjakkal támogatja  
tanulmányaidat 
az SZTE Junior Akadémia

Az SZTE Junior Akadémia által kínált lehetőségek  
folyamatosan bővülnek, ezért keresd fel honlapunkat,  
és kövess bennünket a Facebookon!

Kovács-Jerney Ádám

Borbola Lilla 
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Az SZTE Tanárképző Központ elérhetősége:
Szeged, Dugonics tér 13., földszint, 9-es iroda
Tel.: +36 62 544 014
E-mail: tkk@szte.hu
Főigazgató: Prof. Dr. Zakar Péter

e-mail: tkkfoig@szte.hu
Főigazgató-helyettes: Dr. Sárvári Tünde 

e-mail: tkkfoig@szte.hu
Főelőadó: Köblös-Rupáner Ágnes

tel.: +36 62 544 014
e-mail: tkk@szte.hu

Kedves 
Tanár Szakos Hallgatók!

Köszönt benneteket a Szegedi Tudományegyetem Tanárképző Központja (SZTE 
TKK). Amikor a Szegedi Tudományegyetemen (SZTE) jelentkeztek tanárképzésre, 
még nem találkoztok velünk, mert annál a tanári szakokat is oktató karnál (Bartók 
Béla Művészeti Kar, Bölcsészet- és Társadalomtudományi Kar, Juhász Gyula Pe-
dagógusképző Kar, Természettudományi és Informatikai Kar) tudtok jelentkezni, 
amely meghirdeti az általatok választott szakpárt. 

A sikeres felvételt követően ezen 
egyetemi karok hallgatói lesztek. Ta-
nulmányi ügyekben (például tanul-
mányi előrehaladás, jogviszony-iga-
zolás, törzslap, kurzusfelvétel) a kari 
tanulmányi osztályokhoz tudtok for-
dulni.

Velünk (SZTE TKK) legközelebb a ta-
nítási gyakorlatok teljesítésénél fog-
tok találkozni, mert – a felsőoktatá-
si törvény értelmében – azokban a 
felsőoktatási intézményekben, ahol 
tanárképzés folyik, ott a tanárképzés 
szakmai, tartalmi, szervezeti és tudo-

mányos feladatainak összehangolá-
sát, valamint az elméleti és gyakor-
lati képzés szervezését a tanárképző 
központ biztosítja, amelynek vezetője 
a főigazgató.

Mi koordináljuk a tanár szakos hallga-
tók gyakorlati beosztását: tájékoztat-
juk a hallgatókat a tanítási gyakorlat 
menetéről, a gyakorlatok teljesítésé-
nek idejéről, a jelentkezés módjáról. 

A tanárszakot érintő szabályzatokat 
megtaláljátok a honlapunkon

Segítünk eligazodni a hallgatóknak abban, hogy kérdéseikkel mikor kihez tudnak 
fordulni az egyetemen. A tavaszi félévben fórumsorozatot hirdetünk a tanár szakos 
hallgatók számára, hogy az őket érintő főbb szabályokról, a tanítási gyakorlathoz 
szükséges megszerzendő kreditekről tájékoztatást adjunk, illetve megismerjük 
hallgatóink véleményét a képzésről.

Kovács-Jerney Ádám

Köblös-Rupáner Ágnes

35



A megállapodás értelmében minden 
szegedi egyetemi polgár hozzáférhet 
a Coursera felületén elérhető online 
tananyagokhoz, köztük a globálisan is 
vezető világcégek, mint a Google vagy 
az IBM tanfolyamaihoz és oktatási tar-
talmaihoz, amelyek korlátozás nélkül 
épülhetnek be a szegedi képzésekbe. 
A kiváló tananyagok rendelkezésre 
bocsátásán és a készségek mérésén, 
illetve fejlesztésén túl a Coursera nem-
zetközi csapata támogatja a kiemelt 
egyetemi fejlesztési területeket, például 
a nemzetközi toborzás hatékonyságá-
nak növelését. A Coursera és a Szegedi 
Tudományegyetem közös kezdemé-
nyezése új lendületet ad a szegedi és a 
teljes hazai felsőoktatás fejlődésének.

A Coursera Európában először a Szegedi 
Tudományegyetemmel kötött ilyen tí-
pusú együttműködést, amely egyszerre 
ismeri el a Szegedi Tudományegyetem 
kiválóságát és a hazai felsőoktatásban 
végbement átalakulási folyamatok si-
kerességét. A szegedi tudásintenzív 
ökoszisztéma teremti meg a lehető-
ségét annak, hogy a legnagyobb online 
oktatási felület ilyen nagyságrendű fej-
lesztést kezdeményezzen, és azt jó pél-
daként mutassa be a világ egyetemei 
számára. A közelmúltban lezajlott egye-
temi modellváltás és a megváltozott fi-

nanszírozási környezet eredményeként 
képes a Szegedi Tudományegyetem a 
nagyvállalat partnereként hozzájárulni a 
sikeres fejlesztéshez.

A Coursera felület széles körű egyete-
mi használatának köszönhetően elké-
szíthető a Szegedi Tudományegyetem 
teljes, készségeket mérő és feldolgozó 
térképe, illetve a készségek célzott és 
interdiszciplináris fejlesztése még na-
gyobb hangsúlyt kaphat az egyetemi 
oktatás során. Ráadásul a Coursera 
tananyagai és az azokhoz kapcsolódó 

skill-map érzékenyen reagál a globális 
munkaerőpiac változó elvárásaira, így 
az egyetemi képzések még hatéko-
nyabban készíthetik fel a hallgatókat a 
rájuk váró kihívásokra.

A megállapodás kapcsán prof. dr. Rovó 
László, az SZTE rektora kiemelte, hogy 
a Szegedi Tudományegyetem Magyar-
országon a legjobb, Európában pedig az 
első. A legjobb a nemzetközi QS-rang-
sorban és az első abban, hogy a konti-
nensen példa nélküli együttműködést 
köt a világ legnagyobb online oktatási 
platformjával. Az átfogó együttműkö-
dés célja, hogy olyan – eddig Európá-
ban példa nélküli – komplex felsőokta-
tási szolgáltatási rendszer jöjjön létre, 
amelynek célja a hallgatói sikeresség 
előmozdítása és a munkaerőpiaci sze-
replők elégedettségének növelése, ez-
által pedig a felsőoktatás társadalmi 
felelősségének kiterjesztése.

Történelmi jelentőségű megállapodást 
kötött a SZEGEDI TUDOMÁNYEGYETEM 
és a                         Európában egyedülálló együttműködés keretében fejlesz-

ti a felsőoktatást a Szegedi Tudományegyetem és a világ 
legnagyobb online oktatási platformja, a Coursera. A jövő 
oktatásában és munkaerő-képzésében is történelmi lép-
tékű szerződést az SZTE vezetői és a Coursera ügyvezető 
igazgatója írta alá Szegeden. A Lighthouse 2.0 program-
mal új, Európában egyedülálló szintre emelték az egyetem 
és az online oktatási platform együttműködését.
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– 2020-ban az SZTE–Coursera kap-
csolat első mozzanata egy reakció volt 
a világban végbemenő változásokra: a 
Coursera ingyenes licencekkel támo-
gatta az SZTE átállását a Covid19 miatti 
online oktatásra. Erőforrásainkat ösz-
szehangolva reagáltunk a változásra, és 
alkalmazkodtunk. Ez megmutatta, hogy 
mi a jövő. A jövő az alkalmazkodás, az 
együttműködés, egymás erősítése. 
Egyetemünk polgárainak nemzetközi 
tanulási, tapasztalatszerzési lehető-
ségeinek biztosítása kiemelt terület, 
amelyet minden eszközzel erősíteni 
kívánunk, például a kapcsolatrendsze-
rünk fejlesztésével is. Bízom benne, 
hogy egyre nagyobb számban élnek 
majd ezzel az egyedülálló lehetőséggel, 
és hogy mindkét fél profitál az együtt-
működésből. Büszkék vagyunk rá, hogy 
a Courserához kapcsolódó, majd há-
romszáz egyetem közül a legszűkebb 
elithez tartozhatunk – mondta prof. dr. 
Rovó László rektor.

– A világ egyre gyorsabban változik, 
ezért lépéselőnybe kerül, aki alkalmaz-
kodni tud. A felsőoktatásnak is alkal-
mazkodnia kell egy új, digitális világhoz. 
Ehhez a Szegedi Tudományegyetemen 
minden feltétel adott, ráadásul az in-
tézmény nyitott az új dolgok iránt, ami 
képessé teszi arra, hogy ebben a vál-
tozásban központi szereplő legyen. A 
Coursera és az SZTE is arra törekszik, 
hogy olyan képzéseket nyújtson, ame-
lyek a munkaerőpiac számára megfele-
lőek, ezt pedig közösen, együttműködve 
tudjuk a leghatékonyabban megvalósí-
tani – hangsúlyozta Jeff Maggioncalda, 
a Coursera ügyvezető igazgatója.

Prof. dr. Rovó László, dr. Fendler Judit 
és Jeff Maggioncalda szimbolikusan, 
együtt indították el a Lighthouse 2.0 
elnevezésű együttműködést, amelynek 
köszönhetően az SZTE minden polgára 
hozzáférhet a Coursera kínálta képzé-
sekhez.

A Courserát 2012-ben alapította And-
rew Ng és Daphne Koller, a Stanford 
Egyetem két professzora. Ma a világ 
legnagyobb online oktatási felülete, 
ahol 275 felsőoktatási intézmény és 
vállalat legjobb képzései érhetők el – 
többek között a Yale, a Johns Hopkins 
Egyetem, a Google és az IBM kínál di-
gitális tanfolyamokat, amelyek az egye-

tem vagy a vállalat igazolásával zárul-
nak. A Courserán 100 milliónál többen 
tanulnak, ezentúl pedig az SZTE minden 
hallgatója is tagja lehet ennek a közös-
ségnek.

A Szegedi Tudományegyetem és a Cour-
sera együttműködése 2020 tavaszán 

kezdődött, amikor a Coursera ingyenes 
licencekkel támogatta az SZTE átállását 
a Covid-járvány miatti online oktatás-
ra. Az elmúlt három évben 2500 licenc 
segítségével fértek hozzá az egyetem 
hallgatói, oktatói és munkatársai a felü-
lethez. A tapasztalatok alapján látható, 
hogy az SZTE hallgatói kiemelkedők az 
informatikához köthető tudás elsajá-
tításában, például a data science vagy 
a programozás terén. Emellett jellem-
zően gazdaságtudományi, műszaki, 
a fenntarthatósággal kapcsolatos és 
kommunikációs kurzusokat választa-
nak. A Coursera felületen elérhető tar-
talmak sikeresek a hallgatók körében, 
hiszen a megszerzett, az egyetemek és 
vállalatok által kiadott, az SZTE hallgatói 
számára ingyenes, hivatalos igazoláso-

kat beszámíthatják az egyetemi tanul-
mányaikba, és remek lehetőséget je-
lentenek a nyelvi készségek, különösen 
a szakmai nyelvtudás fejlesztésében. 
A középiskolások pedig a Coursera for 
SZTE programon keresztül készülhet-
nek szegedi egyetemi tanulmányaikra.

Az SZTE fejlesztésének eredménye az 
első magyar nyelvű Coursera-kurzus, a 
több mint 8500 tanulót vonzó A tanulás 
tanulása című kurzuson tanulásmód-
szertani ötletek és tanácsok segítenek a 
hatékony és sikeres tanulásban. 2024-
től a középiskolások intézményi pon-
tokra is beválthatják ezt a tudást, ezzel 
is növelve a felvételi pontszámukat.

Sahin-Tóth István 

Lévai Ferenc
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A nyelvtanulás célja, hogy a kontroll 
visszakerüljön a gyerekek kezébe, és a 
szigorú kórházi szabályok közt is lás-
sák: van olyan, amit ők irányítanak. Új 
nyelvekkel, kultúrákkal pedig felfedez-
hetik a kórházon kívüli 
világot. A Szegedi Tudo-
mányegyetem hallgatói 
között is akadnak páran, 
akik e küldetést a Sze-
gedi Tudományegyetem 
Szent-Györgyi Albert Kli-
nikai Központ Gyermek-
gyógyászati Klinika és 
Gyermekegészségügyi 
Köz pont betegei körében 
hajtják végre. Közülük egy 
el is mesélte, hogyan zaj-
lik mindez.

Füstös Fruzsina, a Szegedi Tudomány-
egyetem Bölcsészet- és Társadalomtu-
dományi Kar másodéves pszichológus 
szakos hallgatója az első év végén dön-
tött úgy, hogy csatlakozik az Amigos a 
gyerekekért Alapítványhoz. 

– Véleményem szerint nagyon jó, hogy 
az alapítványon belül szakmai tapasz-
talatokra is szert tudunk tenni, emellett 
pedig kommunikációs, szervezői, veze-
tői készségeink is fejlődnek; ami pedig 
a legfontosabb, hogy megtanulunk egy 
közösség részeként alkotni, dolgozni. 
Nekem többször is volt például szeren-
csém a különböző workshopok szerve-
zésében és moderálásában részt venni, 
tarthattam a storytelling és a tanulás 
ötvözéséről, illetve módszertanáról 

előadást. De az alapítvány szakmai tá-
borának szervezésében is részt vettem 
már, melynek célja az Amigók edukáci-
ója és fejlesztése volt. Emellett lehető-
ségem nyílt az előadókkal kommuni-
kálni és programterveken is dolgozni, 
mindezt egy nagyon lelkes és kreatív 
csapattal. Az utóbbi félévben az alapít-
vány LinkedIn kommunikációs csapa-
tát erősítem, illetve Városfelelősként a 

szegedi, 30 fős csapat koordinálásáért, 
egyben tartásáért és a közösség fej-
lesztéséért felelek – mesélte az SZTE 
BTK hallgatója. 

Elmondása szerint azzal a céllal lépett 
be az alapítványba, hogy a kórházban 

lévő gyermekek életébe színt vigyen, 
közben érdekessé és izgalmassá tegye 
számukra az idegen nyelvek elsajátítá-
sát, ám ők jóval többet adnak neki, mint 
azt várta: rengetek alázatot és figyelmet 
tanult már tőlük. 
– A gyerkőcök valóban a bátorság, kí-
váncsiság és életerő képviselői. Elmond-
hatatlanul sok energiát ad egy-egy 
„bevetés”, ahol velük együtt elveszünk 

a foglalkozásban, és meg-
szűnnek körülöttünk a 
kórházi falak. A legmeg-
határozóbb élmény talán 
látni a foglalkozás elején 
a félénk vagy épp szomo-
rú szempárokat, aho gyan 
csillogókká alakulnak át, 
és végül hangos neve-
tésekben törnek ki. Az 
Amigo-közösség részé-
nek lenni nagyon értékes 
és különleges élmény. 
Rengeteg különböző fia-
tal tesz egy közös célért, 

más-más erősségekkel és személyis-
égjegyekkel. Mégis, ha arról van szó, két 
Amigo – tartózkodjon akár az ország 
bármely pontján – megérti egymást, és 
úgy beszélget, mintha régi barátok len-
nének. Máshol még nem tapasztaltam 
ekkora közvetlenséget, nyitottságot, 
elfogadást 
és fejlődési 
lehetősé-
get, mint itt, 
eb ben a kö-
zösségben 
– osztotta 
meg Füstös 
Fruzsina. 

Amigók a gyerekekért

További információk 
ezen az oldalon  
érhetőek el:

„Egyetemista éveid alatt keresed azt a közösséget, ahol nemcsak ba-
rátokra, de élményekre is szert tehetsz, és közben még egy jó ügyet 
is képviselsz? Mindig is szerettél volna önkénteskedni, de eddig nem 
volt megfelelő az alkalom? Szeretsz nyelveket beszélni, és szívesen 
segítenél vidámmá tenni a beteg gyerekek hétköznapjait? Csatlakozz 
az Amigók baráti közösségéhez! A felvételi folyamat minden város-
ban ugyanaz: először egy írásbeli feladatlapot kell kitölteni, majd a 
második körben egy szóbeli beszélgetésre várunk, ahol még inkább 
megismerhetjük egymást. Mindkét feladatban rád, a véleményedre és 
gondolataidra vagyunk kíváncsiak. Arra kérünk, figyelj rá, hogy a meg-
felelő város feladatlapját és formáját töltsd ki, tehát ahová jelentkezni 
szeretnél!”

Immár 5 város 16 kórházi egységében, közel 190 önkéntessel, heti 
38 foglalkozás keretében segíti és fejleszti az Amigos a gyere-
kekért Alapítvány azokat a gyerekeket, akik valamilyen okból 
kórházba kényszerültek. Az alapítvány az Amigókkal, azaz ön
kéntes egyetemistákkal igyekszik vidámabbá tenni a kis betegeket 
úgy, hogy közben még egy idegen nyelv elsajátítására is ösztönzi 
őket, ezzel is kiszakítva a kórházi közegből, megmutatva nekik 
egy új világot. 
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Az egy hónapos kampány alatt több mint harminc felsőoktatási intéz-
ményben szervezett véradást az OVSz és az MVK, illetve a különböző 
vérellátó intézetekben és egyéb véradóeseményeken is adhattak vért az 
egyetemisták. A kampány keretében 1436-an nyújtották segítő karjukat, 
ebből 386-an első véradóként. A legtöbben, 214-en, a Szegedi Tudo-
mányegyetem képviseletében jelentkeztek véradásra. 

A kampányhoz nyereményjáték is társult, melyben a nyár legnagyobb 
fesztiváljaira nyerhettek a résztvevők jegyeket, bérleteket. 

2023 februárjában 7,8-as erősségű, ha-
talmas földrengés rázta meg Törökorszá-
got és Szíriát. A természeti csapás mér-
hetetlen károkat okozott. A katasztrófa 
helyszínén dolgozott dr. Pető Zoltán, a 
Szegedi Tudományegyetem Szent-Györ-
gyi Albert Klinikai Központ Sürgősségi 
Betegellátó Önálló Osztály vezetője; dr. 
Molnár Tamás, az SZTE SZAKK Aneszte-
ziológiai és Intenzív Terápiás Intézet or-
vosa; valamint dr. Hardi Tamás, az SZTE 
SZAKK Sürgősségi Betegellátó Önálló 
Osztály munkatársa. A szakemberek em-
berfeletti erővel és kitartással dolgoztak, 
sokszor csak néhány óra alvással.

– Több magyar csapat volt kint, mi a Ter-
rorelhárítási Központ egészségügyi cso-
portjában dolgoztunk. Összesen 18-an 
voltunk, együtt mentettünk, gyógyítot-
tunk. A kilenc egészségügyis kolléga közül 
hat orvos, mi hárman szegediek. Gyakor-
latilag egy mobil kórházat, sürgősségi el-
látóhelyet működtettünk egy jól fölszerelt 

táborban. A többiek mentettek, valamint 
technikai, speciális tudással segítették 
a keresési, mentési munkát. Több olyan 
kimentettünk volt, akik napok óta feküd-
tek a romok alatt – köztük egy tizennégy 
éves kisfiú is –, őket az első ellátást és 
állapotstabilizálást követően átadtuk a 
helyi mentőknek. Együtt dolgoztunk a 
katasztrófavédelemmel és a helyszínen 
lévő többi mentőalakulattal, de messze 
miénk volt a legnagyobb egészségügyi 
kapacitás és képesség – emlékezett dr. 
Pető Zoltán. Hozzátette azt is, hogy ami-
vel Törökországban találkoztak, az maga 
volt a pusztítás. 

– Láttuk a túlélők arcán a kétségbeesést 
és a reményvesztettséget, láttuk a romok 

alatt rekedtek hozzátartozóit, akik a ke-
zükkel próbálták kiásni szeretteiket. Ször-
nyű volt. Ahhoz viszont, hogy el tudjunk 
kezdeni dolgozni, életeket menteni, mu-
száj volt kizárnunk azt, ami körülöttünk 
történt. A szirénák hangja, a romok szét-
bontásának zaja, a jajveszékelések, a por 
és füstszag mind nehezítették a munkát 
– tette hozzá.

Sikeresen zárult a közelmúltban megvalósított Országos Vérellátó Szol
gálat (OVSz) és a Magyar Vöröskereszt (MVK) közös kampánya – a Fel
sőoktatási Véradó Hetek címen szervezett akcióban, melynek kiemelt célja a 
fiatalok megszólítása és a társadalmi felelősségvállalás fontosságának hang
súlyozása volt, a Szegedi Tudományegyetem hallgatói is jeleskedtek.

A Szegedi Tudományegyetem Szent-Györgyi Albert Klinikai Központ szak-
emberei is tagjai voltak annak a mentő csapatnak, amely több túlélőt is 
ki men tett a romok alól 2023 februárjában Törökországban. A háromfős 
orvoscsoport a Terrorelhárítási Központ orvosaival együtt a kimentett 
emberek sürgősségi ellátását és állapotstabilizálását biztosította, em-
berfeletti erővel és kitartással.

Az SZTE hallgatói is jeleskedtek 
a Felsőoktatási Véradó Hetek kampányában

SZEGEDI ORVOSOK
DRÁMAI KÜZDELME
a törökországi földrengésben

Pető Zoltán

Szabadszállásiné 
Gajzer Erzsébet

Kovács-Jerney Ádám

Magyar Vöröskereszt

39



Szolgáltatásaink 1991 óta a piac és ügyfeleink változó igényeinek megfelelően folyamatosan bővült, 
mára a magyarországi létesítménygazdálkodási, valamint a biztonsági piac meghatározó szereplőjévé 
váltunk.

Országos hálózatunknak köszönhetően 200 városban nyújtunk facility management szolgáltatást.

Hazai referencialistánkon több, mint 200 partner szerepel a társadalmi és gazdasági élet területeiről –
irodaházak, ipari üzemek, kereskedelmi vállalkozások, bankok, egészségügyi- és sportlétesítmények. 

A FUTURE FM CÉGCSOPORT üzletágai 
FUTURE OPERATE Műszaki üzemeltetés szolgáltatásunk kiterjed megbízóink létesítményeinek 
általános működtetési-, fenntartási-, karbantartási-, javítási- és szerelési munkálataira, továbbá az 
egyedi műszaki kivitelezésre is.

FUTURE CLEAN Takarítási feladatokat hosszú távon, magas színvonalon végzünk modern gépekkel, 
kiváló tisztítószerekkel, képzett munkaerővel rendszeres ellenőrzés mellett. Legmagasabb igényeket is 
kielégítő takarítási szolgáltatást biztosítunk jelenleg több mint egymillió m2 -en.

FUTURE SECURITY Biztonsági szolgáltatásainkat széleskörű szakmai tapasztalattal, speciális 
felszerelésekkel és képzett szakemberekkel biztosítjuk. Az üzletág szolgáltatásai közé tartozik az őrzés-
védelem, elektronikai és mechanikai biztonságtechnika, továbbá tanácsadás, oktatás, kockázatanalízis.

FUTURE GARDEN Kertészet üzletágunk kültéri zöld- és épített felületek kezelésével, park- és 
kertépítéssel, tervezéssel, valamint beltéri növénygondozási feladatokkal foglalkozik.

FUTURE CATERING Étkeztetés üzletágunk üzemi étkeztetésre, közétkeztetésre, rendezvények 
vendéglátásának lebonyolítására, hidegkonyhai ételek készítésére, büféüzemeltetésre szakosodott.

FUTURE FLEET Gépjárműflotta kezelés üzletágunk keretein belül vállaljuk ügyfeleink járműparkjának 
teljes körű üzemeltetését, meglévő járműparkjának megvásárlását és bérletbe / lízingbe adását, illetőleg 
új gépjárművek beszerzését és a járműpark naprakész üzemképes állapotának biztosítását.

FUTURE ARCHIVE Iratkezelés és tárolás üzletágunk partnereink adminisztrációval összefüggő 
munkájának szervezésével, cégarchívumok kezelésével, valamint iratrendezési feladatok elvégzésével 
foglalkozik.

Értékeink
• Egy kézből kapott szolgáltatáscsomag, egy állandó kapcsolattartó
• Nyitott, átlátható, ellenőrizhető tevékenység
• Rugalmas és gyors reagálás
• Professzionális szakmai háttér
• Megbízhatóság, szolgáltatói szemlélet
• Kiemelkedő szolgáltatási minőség

Dun&Bradstreet Rating gyémánt fokozatú besorolással rendelkezünk.

(X)
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  Hogyan találtál rá az önkéntes munka 
lehetőségre és mi volt az, ami megfogott 
benne?
– Online találtam rá a hirdetésre még 
2021 nyarán. Az volt az első év, amikor 
önkéntesként részt vettem a Szegedi 
Szabadtéri Játékokon. Álláshirdetése-
ket és programlehetőségeket keres-
tem a nyárra és mivel ebben egy kicsit 
mind a kettő benne van, megfogott. 
Motivált, hogy egy ilyen nívós ese-
mény alakulásában segíthetek. Azóta 
a Facebookon erre a célra létrehozott 
csoportokban tájékozódom a pontos 
dátumokról, immár harmadik éve. 
  Pontosan milyen feladatokat látsz el 
önkéntesként és mindez milyen előnyök-
kel jár? 
– Önkéntesként három fő felada-
tunk szokott lenni. Az egyik a szóró-
laposztás, attól függően, hogy mikor, 
milyen szórólapok vannak. A másik a 
kérdőívek kitöltetése a nézőinkkel – 
a kérdések természetesen a Szegedi 

Szabadtéri Játékokra vonatkoznak. 
Illetve szoktunk még pólókat, Páholy 
magazinokat árulni, ha esőre készü-
lünk, akkor pedig esőkabátot oszto-
gatunk. Ezen kívül a VIP kategóriába 
tartozók fogadásban szoktunk még 
segédkezni. Nagyon sok előnye van 
ennek a munkának, hiszen többször 
adódik lehetőség például főpróbákat 
megnézni, esetleg kedvezményesen 
jegyeket vásárolni az előadásokra. 
Rengeteg emberrel, színészekkel, 
szakmabeliekkel tudunk találkozni. 
A beosztás rugalmas, mindenki meg 
tudja előre adni, hogy mikor ér rá és 

ez alapján osztják 
be, hogy melyikünk, 
mikor dolgozik. 
  Van másfajta önkéntes mun-
kában is tapasztalatod?
– Igen, szoktam menni a SZIN-re is 
önkénteskedni, de teljesen más te-
rületeken is kipróbáltam már magam, 
például önkénteskedtem a Motiváció 
Műhelynél is. Ezek a területek érde-
kelnek, így azt érzem, ki tudok telje-
sedni, miközben segítséget nyújtok 
és értéket teremtek. 
  Mi az, ami a Szegedi Szabadtéri Já-
tékoknál újra és újra motivál az önkén-
tesség folytatására? 
– Az a sok-sok tapasztalat, amit az 
emberek között mozogva szerzek, il-
letve a társaság, akikkel együtt dolgo-
zunk. Nagyon jó barátságok alakultak 
ki az elmúlt évek során, és ezek a kap-
csolatok egyfajta megtartó erőként 
vannak jelen.

Az SZTE hallgatója is
önkénteskedik 
a Szegedi Szabadtéri
Játékokon

Zsámboki Dóra, a Szegedi Tudományegyetem Bölcsészet- és 

Társadalomtudományi Kar, magyar-történelem osztatlan tanárképző

szakos hallgatójának az idei a harmadik olyan éve, 

amelyben önkéntesként munkát vállal a Szegedi Szabadtéri Játékokon. 

Elmondása szerint, a nyári hónapokban amellett, hogy megtapasztalja

milyen is egy sokrétű, többféle hivatást gyakorló közösség részesének 

lenni, maga is hozzátehet Szeged kulturális életéhez egy kicsit.

Fülöp Kata

Molnár Dóra 
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A Hallgatói Nagyköveti Program 2022 áprilisában indult. 
Az első hónapban workshopokon vettek részt a hallga-
tók azért, hogy felkészüljenek az előttük álló feladatok-
ra. A programok során lehetőségük volt kommunikációs 
készségeiket fejleszteni, megismerni a marketing alapjait, 
és interaktív feladatokkal felkészülni a jövőbeli hallgatók 
mentorálására. A csapat egyik fő célja, hogy támogassák 
az elsőéves hallgatók beilleszkedését, segítsenek nekik el-
igazodni a tanulmányi ügyek, adminisztratív feladatok és a 
közösségi élet legkülönbözőbb területein. A másik fő cél a 
hallgatói élet bemutatása a felvételizők számára.

A SZTEsók rendszerint részt vesznek az egyetem nagyobb 
rendezvényein, ahol a Szegedi Tudományegyetem Nem-
zetközi és Közkapcsolati Igazgatóságának munkatársaival 
közösen képviselik az intézményt. Jártak már többek kö-
zött az EFOTT fesztiválon, a Pont Ott Party-n és a Szegedi 
Ifjúsági Napokon is.

A nyári szünetben a beiratko-
zás előkészítésében segítik a 
Szegedi Tudományegyetem 
Oktatási Igazgatóságát és a 
Szegedi Tudományegyetem 
12 karának munkatársa-

it, akikkel azon dolgoznak, hogy a nyár végi beiratkozási 
gólyanapok programjai a lehető legjobban igazodjanak a 
hallgatói igényekhez. A rendezvény lebonyolításában is 
aktívan részt vesznek, támogatva a gólyákat a beiratko-
zásban és a további ügyintézésben. Az első éves hallga-
tóknak a kurzusfelvétel, a szorgalmi időszak valamennyi 
tennivalója és a vizsgaidőszakra való felkészülésében is 
segítenek.

A fiatalok jelen vannak az egyetem közösségi felületein is, 
ahol mindig friss és aktuális tartalmakkal jelentkeznek.

A TikTokon közel 1 millió főt értek már el eddig, az Instag-
ramon a követőik száma több mint 2000 fő. A Faceboo-
kon létrehozott SZTEsók-profilt több mint 500-an követik. 
Emellett létrehoztak karonként Facebook csoportokat is, 
amelyekhez több ezer gólya csatlakozott. Ezek a platfor-
mok mind a hallgatók széleskörű tájékoztatását célozzák 
meg. 

Tavaly ősszel egy új árnyékprogram megvalósítását is 
elkezdték: középiskolás diákokat fogadtak, akik így bete-
kintést nyerhettek az egyetemi életbe. Elsőként a Gazda-
ságtudományi Karra és a Szent-Györgyi Albert Orvostu-
dományi Karra érkeztek egy-egy napra tanulók, akik részt 
vettek az órákon a SZTEsók-kal, megnézték a várost, és 
első kézből kaptak választ hallgatói élettel kapcsolatos 
kérdéseikre.

HALLGATÓI NAGYKÖVETEK:
30 hallgatóból álló csapat, ami a jövő generációját segíti 

SZTEsók – 30 hallgató, 12 karról, több szakról 
és évfolyamból. A Szegedi Tudományegyetem 
hallgatóiból álló csapat 2022 áprilisa óta 
támogatja a felvételizők és az első évfolyamosok 
egyetemi hallgatóvá válását.

Sahin-Tóth István

Pósa Tamara 
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Az „International Day of Women and Girls in 
Science” (IDWGIS) első magyarországi rendez-
vényként nyílt meg 2023. február 10-én a Ka-
rikó Katalin tudományos elismeréseit sajtó- és 
műtárgyfotókon bemutató vándorkiállítás – a 
Szegedi Tudományegyetem József Attila Tanul-
mányi és Információs Központ után – második 
állomásán, a Magyar Tudományos Akadémia 
Szegedi Akadémiai Bizottság székházában. A 
„Karikó Katalin elismerései a tanulmányi versenyek-
től a Lasker-díjig” című dokumentum, és fotótár-
lat 2023 tavaszán eljutott Kisújszállásra, Sal-
gótarjánba, Zánkára, Gyulára és Budapestre. 

A Szegedi Tudományegyetem Nemzetközi és 
Közkapcsolati Igazgatóság munkatársai közül 
Sahin-Tóth István fotói és Újszászi Ilona szövegei 
érzékeltetik: Karikó Katalin a neki adományozott 
kitüntetések átadó ceremóniáit a tudomány 
népszerűsítésének új fórumaivá alakította. A 
műtárgyfotók felnagyítják a tudományos díjak 
szépségét, azokat képzőművészeti alkotásként 
mutatják be. 

A vándorkiállítást 2023 őszén – többek között – 
Pécsett, Balassagyarmaton és Veszprémben 
is megtekinthetik az érdeklődők. Az SZTE NKI 
és az SZTE Klebelsberg Könyvtár közös projekt-
je ráirányítja a figyelmet az IDWGIS üzenetére: a 
nemek közötti egyenlőség, 
valamint a nők és 
lányok szerepé-
nek erősítése a 
világ gazdasági 
fejlődéséhez is 
döntő mérték-
ben hozzájá-
rul majd.

„Mindannyian kivehetjük a részünket abból, hogy 
felszabadítsuk a világ hatalmas kiaknázatlan 
tehetségbázisát – kezdve azzal, hogy az osztály-
termeket, laboratóriumokat és igazgatósági szo-
bákat női tudósokkal töltjük meg” – fogalmazott 
az Egyesült Nemzetek Szervezete főtitkára, 
António Guterres. Az ENSZ közgyűlése 2015-
ben döntött arról, hogy február 11. legyen a 
tudós nők világnapja.

SZTE-projekt 

a tudós nők napján

Újszászi Ilona

Sahin-Tóth István
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